
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE ORDINARI DEL DIA 16 DE SETEMBRE DE 2021
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
OrdinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
Alexandra Rodríguez JiménezSecretari/ària: 

16 de setembre de 2021Dia: 
19:05Hora d'inici: 

21:40Hora de finalització: 
Sessió telemàticaLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

Excusen la seva assistència:

Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: «Comencem aquesta sessió plenària d’avui dia 16 de
setembre de 2021. Desitjant una bona tarda a totes les persones que ens acompanyen tan com
les que són presents en aquesta sessió plenària com totes aquelles persones que ho fan com
espectadors mitjançant els canals de difusió de l’Ajuntament de Riudoms. Molt bona tarda a
tothom, en primer lloc excusarem la presència en aquesta sessió plenària del regidor Jordi
Domingo, que per motius personals avui no pot assistir. I feta aquesta excusa, anirem a seguir l’
ordre del dia d’aquesta sessió plenària d’avui.»

ACORDS
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LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA QUE VA
 TENIR EL DIA 3 DE JUNY DE 2021

PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 3 DE JUNY DE 20211. 

Per disposar tots els presents d'una fotocòpia de l'esborrany de l'acta de la sessió plenària del
dia 3 de juny de 2021, se n'omet la lectura i s'acorda, per unanimitat dels presents, aprovar el
contingut de l'acta.

LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA QUE VA
 TENIR EL DIA 1 DE JULIOL DE 2021

PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 1 DE JULIOL DE 20212. 

Per disposar tots els presents d'una fotocòpia de l'esborrany de l'acta de la sessió plenària del
dia 1 de juliol de 2021, se n'omet la lectura i s'acorda, per unanimitat dels presents, aprovar el
contingut de l'acta.
 

LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA QUE VA
 TENIR EL DIA 15 DE JULIOL DE 2021

PLE ORDINARI DEL DIA 15 DE JULIOL DE 20213. 

Per disposar tots els presents d'una fotocòpia de l'esborrany de l'acta de la sessió plenària del
dia 15 de juliol de 2021, se n'omet la lectura i s'acorda, per unanimitat dels presents, aprovar el
contingut de l'acta.
 

LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR QUE VA
 TENIR EL DIA 12 D'AGOST DE 2021

PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 12 D'AGOST DE 20214. 

Per disposar tots els presents d'una fotocòpia de l'esborrany de l'acta de la sessió plenària del
dia 12 d'agost de 2021, se n'omet la lectura i s'acorda, per unanimitat dels presents, aprovar el
contingut de l'acta.

 INFORME DE PRESIDÈNCIA

INFORME DE PRESIDÈNCIA5. 

El Sr. Alcalde fa la següent intervenció: «Us vull parlar d’habitatge, i és que l’accés a l’habitatge
és un problema, un dels problemes més greus en la situació actual, sobretot per a les famílies
que s’han trobat en situacions personals de vulnerabilitat. L’equip de govern de l’Ajuntament de
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Riudoms, conscient d’aquesta realitat, va iniciar en el seu moment diferents gestions i diferents
contactes, per tal d’intentar minimitzar les conseqüències que aquesta situació provoca a
algunes famílies. En primer lloc, i com tots sabeu, es va contactar amb l’Agència d’Habitatge de
Catalunya amb l’objectiu de conèixer la possibilitat d’habitatges a Riudoms, per tal de poder
determinar quins d’ells podrien ser destinats a finalitats socials. A la vegada, també es va
contactar amb l’Institut Català de Finances de cara a obtenir finançament, en cas de trobar
disponibilitat d’algun habitatge. Fent el seguiment de les dades que ens proporciona l’Agència d’
Habitatge de Catalunya, actualment a Riudoms hi ha disponibles ara mateix nou habitatges en
mans d’entitats bancaries, dels quals tres són pisos, cinc són cases i un és una casa adossada.
Cap de les cases es troben en un estat adequat per tal de ser habitada de manera immediata
sense cap tipus de reforma prèvia. Sobre els tres pisos, en concret, hem contactat amb les
entitats bancaries corresponents, i a hores d’ara no tenen constància de la seva titularitat, que
és un dels impediments que més ens trobem a l’hora de contactar amb aquestes entitats
bancaries. Sobre la casa adossada, en aquest cas no s’ha contactat perquè les seves
característiques no respon a les necessitats per tal de poder fer un habitatge social. A més dels
habitatges que venen d’entitats bancaries i segons el llistat de dades de l’Agència d’Habitatge
de Catalunya, també s’ha identificat un gran tenidor, en aquest cas un gran tenidor que té onze
pisos en un mateix bloc amb qui s’ha contactat per tal de sondejar també la possibilitat d’
adquirir algun d’aquests habitatges. En paral·lel, i per tal de trobar més alternatives de les que
es desprenen de la informació proporcionada per l’Agència, es va contactar també amb els
APIs (Agents Promotors Immobiliaris) locals per tal de poder localitzar altres habitatges
disponibles, en aquest cas de propietaris privats, i així ampliar el ventall de possibilitats com a
Ajuntament de Riudoms per tal de fer el tema de l’habitatge social. És per aquest camí on
també hem trobat alguna possibilitat, via APIs locals, en aquest moment que estem en aquell
punt que hem de comprometre diner públic, també és el moment en què la voluntat política es
veu alentida per les discrepàncies per qüestions competencials passades pels responsables
del control econòmic de l’Ajuntament de Riudoms, tot i així esperem que ben aviat puguem
trobar una solució per tal de contribuir a solvatar, dins de les possibilitats de l’Ajuntament,
aquest greu problema social i que compartim entre totes i tots».

 DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA

DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 525 AL NÚM. 7016. 
DE 2021

El Sr. Alcalde explica el següent: «Es dóna compte de les resolucions dictades per l’alcaldia
des de la passada sessió plenària que, en aquest cas, són els decrets de presidència que van
del número 525 al 701. No sé si hi ha algun aclariment?».

A continuació el Sr. Alcalde dóna la paraula als portaveus dels diferents grups municipals, i no
havent-hi cap intervenció per part dels regidors, es passa a donar compte al Ple.

 
Es dóna compte, en compliment de l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de
novembre, de les resolucions de la Presidència/Alcaldia, del núm. 525 al núm. 701 de 2021,
amb un total de 177.
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Detall dels Decrets
Núm.
decret

Data Unitat Assumpte

2021-
0000525

12  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Proposta de resolució per la comunicació d'obres de Telefónica de España
SAU a l'avinguda de Reus.

2021-
0000526

12  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Proposta de resolució per la comunicació d'obres de Telefónica de España
SAU al carrer Llevant.

2021-
0000527

12  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE ORDINARI DEL DIA 15 DE JULIOL DE 2021'

2021-
0000528

14  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Cessió sala d'actes Casa Cultura i material diversos dies CERAP

2021-
0000529

14  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Atorgament llicència ocupació de la via pública per mudances

2021-
0000530

14  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Proposta d'audiència per una instal·lació de plaques solars a l'habitatge
situat al polígon 36 de Riudoms

2021-
0000531

14  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Adjudicació de les llicències d’ús privatiu o ocupació temporal del domini
públic de l’espai de Coworking Riudoms, ubicat a l'antiga Llar de Jubilats de
Riudoms

2021-
0000532

15  de
juliol de
2021

Tresoreria
Resolució de la sol·licitud de liquidació l’Impost sobre l’increment de valor
dels terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000533

15  de
juliol de
2021

Contractació
Adjudicació del contracte del subministrament, en règim de lloguer sense
opció de compra, de cadires per als actes culturals i festius organitzats per l’
Ajuntament de Riudoms.

2021-
0000534

15  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Decret d'autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 17 de juliol de
2021

2021-
0000535

15  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Decret d'autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 17 de juliol de
2021

2021-
0000536

15  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública

2021-
0000537

15  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 19 DE JULIOL DE 2021'

2021-
0000538

15  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN ORDINÀRIA DEL DIA 19 DE
JULIOL DE 2021'

2021-
0000539

16  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Cessió de material als "Avis i Àvies de Riudoms" per la concentració mesos
juliol i agost 2021

2021-
0000540

16  de
juliol de
2021

Contractació
Adjudicació del contracte del servei de seguretat i control d’accés per als
actes organitzats per l’Ajuntament de Riudoms.
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2021-
0000541

16  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Subministrament talonaris Festa Major de Sant Jaume 2021

2021-
0000542

19  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Servei concert Festa Major de Sant Jaume 2021 "Ready to Rock"

2021-
0000543

19  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Servei concert Jove La Fúmiga Festa Major de Sant Jaume 2021

2021-
0000544

19  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Suspensió temporal dels objectius de qualitat acústica del municipi durant
la celebració de la "Festa Major de Sant Jaume 2021”

2021-
0000545

19  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Atorgament de la concessió dels drets funeraris sobre el nínxol núm. 4147
del cementiri municipal

2021-
0000546

19  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Llicència cessió equipament municipal festa del corder 20 de juliol

2021-
0000547

20  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació de la via pública per camió de mudança

2021-
0000548

20  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública amb un camió

2021-
0000549

20  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació de la via pública per instal·lar taula per la festa del llibre

2021-
0000550

22  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques
solars fotovoltaiques a l’habitatge situat al carrer Joan Miró de Riudoms

2021-
0000551

22  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Llicència d’ús privatiu o ocupació temporal del domini públic d'espais de l’
equipament de l'antiga Llar de Jubilats (Espai d'Arts Escèniques) per part
d'entitats sense fi de lucre

2021-
0000552

22  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Resolució d'ocupació de la via pública per a instal·lar grup electrògen

2021-
0000553

22  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament
individual per a persones amb discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000554

22  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Proposta d’audiència per la instal·lació de plaques solars a l'habitatge situat
al polígon 41 de Riudoms.

2021-
0000555

22  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Subrogació personal adscrit servei menjador escolar

2021-
0000556

22  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN ORDINÀRIA DEL DIA 27 DE
JULIOL DE 2021'

2021-
0000557

22  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Memòria valorada per la instal·lació de producció fotovoltaica a l'escola
Beat Bonaventura al carrer doctor Fleming s/n de Riudoms

2021-
22  de
juliol de Fires Ocupació via pública per obres

Transcripció de l'acta número 2021-0000009 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 12/11/2021, 13/11/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
9
1
A
8
7
0
7
F
3
5
3
E
4
E
0
2
A
4
2
A
5
3
9
8
A
3
2
6
F
0
3
3
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
3
:
2
4
:
5
6

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 24/01/2022 a les 13:38:18



0000558 2021

2021-
0000559

22  de
juliol de
2021

Tresoreria
Aprovació de la relació núm. 14/2021, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000560

22  de
juliol de
2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 017/2021

2021-
0000561

23  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de concessió de la targeta d'aparcament per a
persones amb discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000562

23  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta 'Complement de productivitat mes de juliol integrants Servei de
Vigilants'

2021-
0000563

23  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Denegació de la llicència d'obres per la instal·lació de plaques solars a
l'habitatge situat al polígon 34 de Riudoms

2021-
0000564

23  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació provisional d'aspirants admesos/es i exclosos/es en
la convocatòria per a la formació d'una borsa de treball de dinamitzador/a
de joventut.

2021-
0000565

23  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Servei realització test d'antígens portants Cavall dels Nebot Festa Major de
Sant Jaume 2021

2021-
0000566

23  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Lllicència ocupació temporal via públcia Plaça de Sant Antoni - 20 anys
salvem els arbres de Sant Antoni

2021-
0000567

28  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Ocupació de la via pública per a la realització d'obres

2021-
0000568

28  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Curs formatiu d’intervencions en accident de trànsit, redacció d’accidents i
ús d’alcoholímetre per vigilants municipals que es realitzarà a Riudoms, el
dia 22 de juliol de 2021

2021-
0000569

28  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

SUSPENSIÓ FIRA AVELLANA 2021

2021-
0000570

28  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per camió de mudances

2021-
0000571

28  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes de juliol de 2021 i
assegurances socials.

2021-
0000572

28  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes de juliol de 2021 i
assegurances socials.

2021-
0000573

28  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 2 D'AGOST DE 2021'

2021-
0000574

28  de
juliol de
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN ORDINÀRIA DEL DIA 2 D'AGOST
DE 2021'

2021-
0000575

28  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació serveis extraordinaris inclosos a la nòmina del mes de juliol 2021

28  de

Transcripció de l'acta número 2021-0000009 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 12/11/2021, 13/11/2021A
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2021-
0000576

juliol de
2021

Subvencions Concessió, i aprovació del conveni regulador corresponent, de la subvenció
sol·licitada per la Colla Sardanista Roses de Tardor, anualitat 2021.

2021-
0000577

28  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Devolució de la fiança d’obres

2021-
0000578

29  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Resolució de les actuacions prèvies per iniciar procediment d'investigació,
per recuperar el camí situat entre la carretera de Montbrió i el camí de Sant
Pau de Riudoms.

2021-
0000579

29  de
juliol de
2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de compensació del deute en executiva i
voluntària en concepte de rebuts pendents per l'ús de les instal·lacions
esportives del camp de futbol amb el pagament de la subvenció de 2020

2021-
0000580

29  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Ocupació via pública per camió de mudances

2021-
0000581

29  de
juliol de
2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la compensació d'ofici del deute en concepte de rebuts de
l'IVTM de l'any 2021 amb el pagament de la factura núm. 32 de 30/04/2021

2021-
0000582

29  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Acceptació baixa voluntària com a funcionari interí

2021-
0000583

29  de
juliol de
2021

Assistència
jurídica

Llicència ocupació Pl. Esglèsia Club Escacs

2021-
0000584

30  de
juliol de
2021

À r e a
tresoreria

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del Club Patí
Riudoms per la celebració de les jornades de tecnificació d'hoquei patins
Juliol 2021.

2021-
0000585

30  de
juliol de
2021

Fires Resolució de les llicències d'OVP de la Fira de l'Avellana 2021

2021-
0000586

30  de
juliol de
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Ocupació via pública amb grup electrogen

2021-
0000587

30  de
juliol de
2021

Pavellons
esportius

Ús de les instal·lacions esportives municipals per part del Club de Pàdel i
Tennis de Riudoms per a l'organització d'un torneig de tennis infantil.

2021-
0000588

30  de
juliol de
2021

Subvencions
Sol·licitud de subvenció, en espècie, a l’OSIC de la Generalitat de
Catalunya per a l’adquisició de novetats editorials en català destinades a
les biblioteques públiques - 2a convocatòria.

2021-
0000589

30  de
juliol de
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per camió grua

2021-
0000590

4 d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar d'Infants
que correspon al mes de juliol de 2021.

2021-
0000591

4 d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública

2021-
0000592

4 d'agost
de 2021

Tresoreria Pagament a justificar núm. 015/2021

2021-
0000593

4 d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència cessió espai de la pista de Sant Antoni el dia 7 d'agost
de 2021 per un acte de l'ANC de Riudoms per la Independència

2021-
0000594

4 d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució de compensació d'ofici de deute liquidació núm. 123/2021 en
concepte de Taxa emissió certificat amb el pagament de la factura núm.
98.800 de data 30/04/2021
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2021-
0000595

4 d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència cessió espai de la pista de les Escoles Velles el dia 8
d'agost de 2021 per un acte de l'Esplai del Casal Riudomenc

2021-
0000596

4 d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Aprovació de la liquidació en concepte d'ajuts del servei de menjador
escolar al Consell Comarcal Baix Camp.

2021-
0000597

5 d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 9
D'AGOST DE 2021'

2021-
0000598

5 d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Resolució actualització retribució

2021-
0000599

5 d'agost
de 2021

À r e a
intervenció

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 24/2021

2021-
0000600

5 d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Resolució aplicació complement

2021-
0000601

5 d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Resolució petició reconeixement serveis prestats

2021-
0000602

5 d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'HISENDA I GOVERNACIÓ
EXTRAORDINÀRIA I URGENT DEL DIA 9 D'AGOST DE 2021'

2021-
0000603

6 d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per camió de mudances

2021-
0000604

6 d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública per camió

2021-
0000605

6 d'agost
de 2021

Contractació
Contractació del servei de monitoratge dels cursos, tallers de formació i
lleure que organitza l'Ajuntament de Riudoms

2021-
0000606

6 d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Nomenament d'interventora accidental durant el període vacances de
l'interventor de l'Ajuntament

2021-
0000607

6 d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal per cobrir baixa incapacitat temporal

2021-
0000608

6 d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de baixa del gual amb placa núm. 118, situat al c/
Sant Antoni.

2021-
0000609

9 d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 12 D'AGOST DE 2021'

2021-
0000610

9 d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública amb un contenidor

2021-
0000611

9 d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Donar-se per assabentat de la comunicació de la finalització de les obres,
per la seva primera ocupació, relativa a la reforma del mas i adequació com
a habitatge unifamiliar al polígon 23 de Riudoms.

2021-
0000612

9 d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència d'obres per la construcció d’una bassa soterrada d'aigua, la
instal·lació de grups de pressió, moviment de terres i la reconstrucció dels
murs de contenció al polígon 29 de Riudoms

2021-
0000613

9 d'agost
de 2021

Assistència
jurídica

Donar-se per assabentat de la comunicació de la finalització de les obres,
per la seva primera ocupació, relativa a la construcció d’un habitatge
unifamiliar aïllat i piscina ubicat al carrer de la Rosada.

2021-
0000614

9 d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de baixa del gual amb placa núm. 60, situat al c/
Molins Nous.

2021- 9 d'agost À r e a Tràmit d'audiència sobre l'atorgament de la llicència de gual al c/ Molins
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0000615 de 2021 tresoreria Nous i al c/ Baltasar de Toda i Tàpies, s/n

2021-
0000616

1 0
d'agost
de 2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 018/2021

2021-
0000617

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
intervenció

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 31/2021

2021-
0000618

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici al padró de Guals i Vorades del titular erroni del rebaix
de la vorada situada al c/ Muralla de la Font Nova, per a l'exercici 2021

2021-
0000619

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució sobre l'atorgament de la llicència de gual al c/ Salvador Espriu.

2021-
0000620

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del gual amb placa núm. 123 i de la falca
situada al c/ Muralla de la Font Nova.

2021-
0000621

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
intervenció

Aportació a compte exercici 2021 Fundació Gaudí.

2021-
0000622

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del gual amb placa núm. 133 situat a l'av.
Verge de Montserrat.

2021-
0000623

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del gual amb placa núm. 275 situat a l'av.
Verge de Montserrat.

2021-
0000624

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del gual amb placa núm. 170 situat al c/ Sant
Antoni.

2021-
0000625

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència cessió del pati de l'Escola Beat Bonaventura a l'Esplai
del Casal Riudomenc el dia 13/08/2021

2021-
0000626

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del rebaix de vorada situat a l'av. Francesc
Macià.

2021-
0000627

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del gual amb placa núm. 273 situat a l'av. del
Primer d'Octubre.

2021-
0000628

1 1
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del gual amb placa núm. 32 situat al c/ Sant
Tomàs.

2021-
0000629

1 2
d'agost
de 2021

Fires Devolució de fiança d'obres

2021-
0000630

1 2
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 16
D'AGOST DE 2021'

2021-
0000631

1 6
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per l'obertura
activitat (gimnàs) situada al C/ Lluís Companys i Jover, 1 nau 1 (OXIGEN
GYM)

2021-
0000632

1 6
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Aprovar la certificació d'obres núm. 5 -corresponent al lot 1- i la certificació
núm. 2 -corresponent al lot 2- del Projecte bàsic i executiu de millora de les
xarxes i la pavimentació del carrer de les Galanes.

1 8
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2021-
0000633

d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 269 del
cementiri municipal

2021-
0000634

1 8
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Nomenament del 2n Tinent d'Alcalde com Alcalde accidental durant el
període del 23 d'agost al 5 de setembre de 2021

2021-
0000635

1 8
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Cessió llicència temporal Plaça St Antoni i material pel dia 28/09/2021
Associació de Dones Bella Llar

2021-
0000636

1 9
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 23
D'AGOST DE 2021'

2021-
0000637

2 0
d'agost
de 2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 019/2021

2021-
0000638

2 0
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Aprovació definitiva de la relació d'admesos i exclosos del procés selectiu
per la formació d'una borsa de treball de dinamitzador/a de joventut.

2021-
0000639

2 0
d'agost
de 2021

Contractació
Inici de l’expedient de contractació del subministrament de productes de
desinfecció i Epi’s davant el Covid-19 per a l’Ajuntament de Riudoms i els
ens que en depenen.

2021-
0000640

2 3
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Aprovació del Padró de la Taxa de conservació de cementiri que correspon
a l'exercici 2021

2021-
0000641

2 3
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Provisió inici d'expedient conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal
per l'aprovació de l'addenda econòmica en relació al conveni de serveis
socials per a l'exercici 2021

2021-
0000642

2 3
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució sol·licitud renovació de la targeta d'aparcament per a persones
amb discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000643

2 3
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Modificació d'ofici del titular del rebaix de vorada (anteriorment constava
falca) situat al c/ Terral.

2021-
0000644

2 3
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular conductor

2021-
0000645

2 3
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de duplicat de la targeta d'aparcament per a
persones amb discapacitat expedida amb núm. 43129/2017/00009/2830X,
per pèrdua de l'original

2021-
0000646

2 3
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Aprovació del Padró de la Taxa de guals i vorades que correspon a
l'exercici 2021

2021-
0000647

2 4
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Canvi de data d'atorgament de llicència temporal del recinte de Sant Antoni
pel dia 5 d'octubre de 2021

2021-
0000648

2 4
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal indefinit no fix discontinu área neteja de
dependències i área d'equipaments esportius

2021-
0000649

2 5
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta 'Complement de productivitat mes d'agost integrants Servei de
Vigilants'

2021-
0000650

2 5
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució d'ocupació de la via pública per a la realització d'obres
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2021-
0000651

2 5
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Devolució de fiança d'obres

2021-
0000652

2 5
d'agost
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la compensació d'ofici del deute en concepte de rebuts de
l'IVTM de l'any 2021 amb el pagament del rebut del lloguer c/ Baltasar de
Toda i Tàpies del mes de juny/2021 de data 30/06/2021

2021-
0000653

2 5
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament per
discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000654

2 5
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de targeta d'aparcament per
discapacitat, com a titular conductor

2021-
0000655

2 6
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació serveis extraordinaris inclosos a la nòmina del mes d'agost 2021

2021-
0000656

2 6
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública amb un camió

2021-
0000657

2 6
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública estacionant un camió

2021-
0000658

2 6
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució d'ocupació de la via pública amb un camió

2021-
0000659

2 6
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ocupació via pública amb un camió

2021-
0000660

2 7
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'agost de 2021 i
assegurances socials

2021-
0000661

2 7
d'agost
de 2021

Assistència
jurídica

Desistiment de la comunicació de la transmissió de l'activitat de restauració
"Mas d'en Ros"

2021-
0000662

2 7
d'agost
de 2021

Tresoreria
Aprovació de la relació núm. 15/2021, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000663

2 7
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'agost de 2021 i
assegurances socials.

2021-
0000664

3 0
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal Llar d'Infants Municipal "Picarols" curs 2021-2022

2021-
0000665

3 0
d'agost
de 2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució d'ocupació de la via pública per a la realització d'obres

2021-
0000666

3 0
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Modificació dies en relació a la llicència d'ús privatiu o ocupació temporal
del domini públic d'espais de l'antiga Llar de Jubilats (Espais d'Arts
Escèniques) per part de dues entitats.

2021-
0000667

3 1
d'agost
de 2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Resolució sobre l'atorgament de la llicència de gual al c/ d'Enric Castro i
Casanovas.

2021-
3 1
d'agost

Àrea de
Serveis al Resolució sobre l'atorgament de la llicència de gual al c/ d'Enric Castro i
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0000668 de 2021 Territori Casanovas.

2021-
0000669

3 1
d'agost
de 2021

À r e a
Secretaria

Cessió del pati de l'escola Beat pel dia 2 de setembre de 2021 a l'AMPA de
l'Escola Beat

2021-
0000670

1  d e
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 6 DE
SETEMBRE DE 2021'

2021-
0000671

2  d e
setembre
de 2021

Esports
Resolució de la sol·licitud d'ús de la pista de tennis per organitzar un
Torneig senior del 30/08 al 04/09 en horari de 18h a 23:30h i la cessió
d'una carpa

2021-
0000672

2  d e
setembre
de 2021

Tresoreria Pagament a justificar núm. 016/2021

2021-
0000673

2  d e
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Cessió de les carpes instal·lades a la Plaça de l'Església el dia 5/09/2021

2021-
0000674

3  d e
setembre
de 2021

Contractació
Inici de l’expedient de contractació del subministrament de llicències Adobe
per a l’Ajuntament de Riudoms.

2021-
0000675

3  d e
setembre
de 2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 020/2021

2021-
0000676

3  d e
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Decret d'autorització de celebració del matrimoni civil el dia 4 de setembre
de 2021

2021-
0000677

7  d e
setembre
de 2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Denegació de la llicència d'obres per la instal·lació de plaques solars a
l'habitatge situat al polígon 41 de Riudoms

2021-
0000678

7  d e
setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució del recurs de reposició interposat contra la liquidació de l’impost
sobre l’increment del valor de terrenys de naturalesa urbana, per la venda
de la finca amb referència cadastral 6560220CF3566B0001GD.

2021-
0000679

7  d e
setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Aixecament de la suspensió de la meritació i del cobrament del cànon per
l'explotació dels bars i/o restaurants ubicats en equipaments municipals.

2021-
0000680

7  d e
setembre
de 2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Denegació de la llicència d'obres per la instal·lació de plaques solars a
l'habitatge situat al polígon 36 de Riudoms

2021-
0000681

7  d e
setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució del recurs de reposició interposat contra la liquidació de l’impost
sobre l’increment del valor de terrenys de naturalesa urbana, per la venda
de la finca amb referència cadastral 6560220CF3566B0001GD.

2021-
0000682

7  d e
setembre
de 2021

Contractació
Aprovació del Pla de seguretat i salut de les obres del Projecte bàsic i
executiu per renovació xarxa d’abastament d’aigua potable i pavimentació
del c/ Ferrant, Borges del Camp i travessies.de Riudoms.

2021-
0000683

7  d e
setembre
de 2021

Assistència
jurídica

Donar-se per assabentat de la comunicació de la finalització de les obres,
per la seva primera ocupació, relativa a la construcció d'un habitatge
unifamiliar aïllat al carrer de la Rosada, urbanització “el Campàs”.

2021-
0000684

7  d e
setembre
de 2021

Assistència
jurídica

Denegació de la llicència d'obres per la realització de diverses obres de
reforma i d'instal·lació i modificació de la teulada a l'habitatge situat al
polígon 17 de Riudoms

2021-
0000685

7  d e
setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució del recurs de reposició interposat contra la liquidació de l’impost
sobre l’increment del valor de terrenys de naturalesa urbana, per la venda
de la finca amb referència cadastral 6767122CF3566F0001WE.

8  d e
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2021-
0000686

setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Baixa i nova liquidació dels rebuts d’aigua i escombraries del servei situat a
la Ctra. Cambrils, per titular erroni

2021-
0000687

8  d e
setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució del recurs de reposició interposat contra la liquidació de l’impost
sobre l’increment del valor de terrenys de naturalesa urbana, per venda de l’
habitatge referència cadastral 6462211CF3566C0001WX

2021-
0000688

8  d e
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 13 DE SETEMBRE DE 2021'

2021-
0000689

8  d e
setembre
de 2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 021/2021

2021-
0000690

8  d e
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Servei actuació musical Diada Onze de Setembre 2021

2021-
0000691

8  d e
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL ORDINÀRIA DEL DIA 13
DE SETEMBRE DE 2021'

2021-
0000692

8  d e
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'HISENDA I GOVERNACIÓ
DEL DIA 13 DE SETEMBRE DE 2021'

2021-
0000693

9  d e
setembre
de 2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 022/2021

2021-
0000694

10  de
setembre
de 2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Resolució sobre la sol·licitud d'atorgament de la llicència de gual al c/ Terral.

2021-
0000695

10  de
setembre
de 2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l’ICIO per la instal·lació de plaques
solars fotovoltaiques a l’habitatge situat al carrer Garbí de Riudoms

2021-
0000696

10  de
setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Aprovació de la relació núm. 16/2021, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000697

10  de
setembre
de 2021

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta aprovació dietes i desplaçaments a incloure a la nòmina

2021-
0000698

10  de
setembre
de 2021

Assistència
jurídica

Proposta d'audiència per la sol·licitud de llicència d'obres d'ampliació del
magatzem agrícola situat al polígon 2 de Riudoms

2021-
0000699

10  de
setembre
de 2021

Assistència
jurídica

Donar-se per assabentats de la comunicació de la finalització de les obres
de construcció de dos habitatges unifamiliars al c/ Jacint Verdaguer, per a
la primera ocupació i devolució de les fiances d'obres.

2021-
0000700

10  de
setembre
de 2021

À r e a
tresoreria

Resolució sobre la sol·licitud de llicència de gual al c/ Molins Nous i al c/
Baltasar de Toda i Tàpies, s/n i posterior desestiment

2021-
0000701

10  de
setembre
de 2021

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 12 de setembre de
2021

 
 
El Ple en queda assabentat.
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DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST DE
 LES ENTITATS LOCALS DEL 2N TRIMESTRE DE 2021

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST7. 
DE LES ENTITATS LOCALS DEL 2N TRIMESTRE DE 2021

El Sr. Alcalde fa l’explicació d’aquest punt dient: «Tots els regidors presents en el plenari n’han
rebut tota la informació. De la informació es desprèn l’endeutament de l’Ajuntament de
Riudoms. En aquest cas, a la finalització del segon trimestre se’n desprèn un deute a curt
termini de 900.000 euros pel que fa a la suma de totes les entitats municipals i de l’Ajuntament;
un deute en operacions bancaries de crèdit de 2.405.000 euros que, per tant, fan un total de
deute viu de 3.305.000 euros. En tot cas, és una compte que compleix, com també posa en el
document, amb l’objectiu de l’estabilitat pressupostaria tot i que la regla de la despesa, com bé
tots sabeu per aquest exercici, ha quedat sospesa en aquest exercici com també s’ha
comunicat per l’exercici de l’any que ve».
 
Es dóna la paraula als portaveus dels grups municipals, i no havent-hi cap intervenció es passa
a donar compte al Ple.

 
Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda l’actualització
i les dades d’execució del pressupost i dels estats financers de les entitats que formen part del
sector d’administracions públiques de l’Ajuntament de Riudoms, corresponent al 2n trimestre de
l’exercici de 2021.
 
Així mateix, també es comuniquen les dades corresponents a l’Informe d’avaluació del
compliment d’objectius que contempla la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, i que suposen que el pressupost en execució de les
entitats que formen part del sector d’administracions públiques d’aquest Ajuntament, compleix
amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària; i que el nivell de deute viu és de 3.305.312,42 euros.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A PROVEÏDORS
 DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 2N TRIMESTRE DE 2021

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A8. 
PROVEÏDORS DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 2N
TRIMESTRE DE 2021

El Sr. Alcalde fa l’explicació d’aquest punt dient: «Tots els regidors també en tenim la
informació. En aquest cas, pel que fa el període mig de pagament de l’Ajuntament de Riudoms
situa en 19,95 dies, de la Fundació Gaudí en 4,25 dies, de l’entitat Riudoms Gestió en 2,70 dies
i de l’EPE Riudoms Serveis en 4,14, i això fa un període de mig de pagament global en
finalització del segon trimestre de 18,23 dies».

 
Es dóna la paraula als portaveus dels grups municipals, i no havent-hi cap intervenció es passa
a donar compte al Ple.
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Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda, les dades del
període mig de pagament a proveïdors de les administracions públiques i de morositat, del
2n  trimestre de 2021, de conformitat amb l’article 4.1 b) de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’
octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes
a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i de
conformitat amb el que estableix la Disposició Transitòria Única del Reial Decret 635/2014, de
25 de juliol, per la qual es desenvolupa la metodologia del càlcul del període mig de pagament
a proveïdors de les administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de
recursos dels règims de finançament, previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’
estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. El període mig de pagament global a
proveïdors trimestral ha estat de 18,23 dies.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

 DONAR COMPTE DEL PLA D'AJUST DEL 2N TRIMESTRE DE 2021

DONAR COMPTE DEL PLA D'AJUST DEL 2N TRIMESTRE DE 20219. 

El Sr. Alcalde fa l’explicació d’aquest punt dient: «Tots els regidors i, com és habitual, rebem l’
informe de secretaria on parla de la innecessarietat de realitzar aquest document, però si que
és d’obligat compliment l’enviament i la dació de compte i, per això, en la informació que reben
tots els regidors, tots els números són cero, però tot i així, s’ha d’enviar i s’ha de donar compte
igualment».
 
Es dóna la paraula als portaveus dels grups municipals, i no havent-hi cap intervenció es passa
a donar compte al Ple.

 
Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat, en data 30 de juliol de 2021, al
Ministeri d’Hisenda, les dades del seguiment trimestral del Pla d’ajust del 2n trimestre de 2021,
en compliment del que disposen els apartats 4 i 6 de la disposició addicional primera de la Llei
Orgànica 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’
abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. S’ha complert amb l’obligació de
remetre l’informe trimestral sobre el compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, de 5
de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableix les
mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials, i s’ha complert amb l’
obligació de l’actualització d’informació de la CIR-Local.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

PROPOSTA D'APROVACIÓ DEL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS DE
 L'AJUNTAMENT DE RIUDOMS

APROVACIÓ DEL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS DE L’AJUNTAMENT DE10. 
RIUDOMS.
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El Sr. Alcalde la la següent explicació d’aquest punt: «És una proposta que engloba l’any actual
i també l’anualitat 2022 i 2023. Com es va explicar a la Comissió d’Hisenda i Governació,
aquesta proposta es porta a aprovació a demanda de la intervenció d’aquest Ajuntament de
Riudoms, per tal de complir la legalitat, també pel que fa la llei de transparència i tenir sota un
pla estratègic de subvencions, totes les subvencions que atorga l’Ajuntament de Riudoms, que
són totes aquelles subvencions aprovades en el pressupost municipal i, en tot cas, totes
aquelles subvencions que en alguna modificació pressupostaria també s’inclouen. A partir d’ara
qualsevol modificació pressupostaria d’aquestes subvencions també hi haurà d’anar inclosa
una modificació d’aquest pla estratègic per tal que sigui coincident l’import econòmic del pla
amb el del pressupost de l’any en curs de l’Ajuntament de Riudoms».
 
A continuació el Sr. Alcalde dóna la paraula als portaveus dels grups municipals per si volen fer
alguna intervenció.

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: «En
relació a la aprovació d’aquest pla, com ha dit l’alcalde, som conscients que es tracta d’un
tràmit administratiu, que s’ha requerit des d’intervenció i aquest és l’objectiu de l’equip de
Govern per tal de després poder aprovar el punt de la modificació de les bases a la concessió
de beques als estudiants de l’institut. Ara bé, volem fer constar que aquest requeriment,
intervenció ja fa tres o quatre anys que ho manifesta cada vegada que hi ha l’aprovació del
pressupost general i nosaltres també ho hem comentat en algun debat i, diguem, que no hi ha
hagut gaires resultats, llavors volem fer algunes consideracions. El fet que ara mateix sigui o es
consideri que és un tràmit administratiu, sí tan senzill és o tan poc costava fer aquest tràmit,
perquè s’ha tardat tres o quatre anys a fer-lo i no s’ha aprovat aquest document si fa tres o
quatre anys que intervenció ho reclama i no es va fer en el primer moment que intervenció ja ho
reclamava?. D’altra banda, nosaltres creiem que s’ha perdut una oportunitat per tractar aquest
tema de la subvencions d’una manera més amplia i seriosa, i tenint en compte que s’aprovava
aquest pla, per fer també una mica d’ordenació de tot el sistema, i millora de tot el sistema de
subvencions. El pla, per exemple, malgrat que evidentment hi ha un llistat de les subvencions
que està en previsió atorgar, no hi ha cap fitxa d’aquestes subvencions detallant, simplement,
els objectius o indicadors que valorin l’impacte que té l’activitat en la qual es presta subvenció
dins del municipi. I a més, considerem que el sistema actual de subvencions té algunes
mancances que amb l’aprovació d’aquest pla estratègic potser es podria haver, com a mínim,
debatut amb els grups o haver presentat un document més extens. I és que la gran majoria de
subvencions no tenen bases de convocatòria, són totes nominals, és a dir, discrecionals. Per
tant, és l’equip de govern qui decideix si s’incorpora una partida al pressupost o no, per dotar d’
una subvenció a una entitat. No hi ha unes bases on es puguin fer aquestes peticions sota uns
criteris clars, etcètera. És una petició que fa l’entitat i l’equip de govern pot adoptar la posició de
donar subvencions i incloure al pressupost o no fer-ho, és a dir, no hi ha cap tipus de regulació
al respecte i sabem que es fan nominals perquè les entitats, potser, tinguin menys dificultats a l’
hora de fer aquests tràmits, però això no vol dir que la institució, diguem-ho així, hagi de tenir
com un desordre en aquest sentit. Després, el pla tampoc especifica, per exemple, si són
subvencions de caràcter estructural o són de caràcter extraordinari. Despès, tal com se’ns va
aclarir també a la comissió informativa, el pla té un article que parla d’una memòria justificativa
de les subvencions, però al final aquesta memòria el que queda clar és que l’únic que es valora
és que les despeses que fa l’entitat, que són subvencionades, s’ajusti a la norma o no, és a dir,
no hi ha cap altre tipus de valoració de si aquesta activitat ha aportat més o menys benefici al
municipi. I per últim, també, posar de manifest que és la manca d’informació que tenen les
entitats al respecta de tot el tema de tramitació, com a mínim, de les concessions de les
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subvencions, perquè més d’una vegada ens hem trobat amb entitats que tenen subvencions
aprovades i que està aprovat per la junta del govern, però que passa molt de temps fins que
acaben cobrant aquestes subvencions, i per tant, això també creiem que era una bona
oportunitat per intentar arreglar tota aquestes coses o desajustos que creiem que no era tan
difícil incloure’ls en aquest pla, i si es té que fer un altre document, tenint en compte que s’havia
de treballar el tema de les subvencions, es podria haver treballat molt més àmpliament. Llavors
nosaltres, aquí, veiem que és un punt, que sí que és un tràmit administratiu i que l’equip de
govern només ve a complir l’expedient sense qüestionar-se com es fan les coses, si s’estan
fent bé, si es poden millorar i, per tant, nosaltres més enllà de que estem a favor de que hi hagi
un pla, no estem a favor de la manera en què s’ha gestionat o de la manera que s’està
gestionant aquesta aprovació, perquè com hem dit, es podrien fer les coses molt millor i, per
tant, el nostre sentit de vot serà en contra.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dóna la paraula al portaveu d’ERC-AM.

El Sr. Ricard Gili, portaveu d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «Bona tarda. Bé, és un
document que a perer nostre s’ha fet a remolc de les exigències d’intervenció, de fet així s’ha,
més o menys, explicat quan s’ha dit que era a partir de les peticions reiterades d’intervenció.
De fet, el company de la CUP ha parlat de diversos anys i així és. Considerem, d’altre banda,
que es podria haver reforçat alguns dels objectius d’impuls del pla, com són, per deixar-n’hi dos
de destacats, la lluita conra el canvi climàtic i el feminisme. És cert que hi apareixen de manera
col·lateral però sense ser citats de manera explicita. I, d’altre banda també, aquest pla s’ha fet
sense plantejar aportacions dels grups municipals que no formen part del govern i en volíem
deixar constància, res més. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i fa la següent intervenció: «Només fer un punt
de valoració sense entrar a debat, de les reflexions que fèieu els companys, la idea del pla és
donar compliment a la llei de transparència, que quedi pressuposat tot escrit, però que segueixi
sent senzill la negociació de subvencions amb les entitats. Les entitats ja ho tenen prou difícil
tot el tema administratiu que s’ha anat complicant en els últims anys i hi ha hagut entitats que
han hagut de contractar gestors per tal de poder tramitar la documentació, tal i com es demana
en la norma, que només faltaria complicar-los encara més la seva existència, pel que fa a la
subvenció. O sigui, cal remarcar que, si és cert que aquí hi ha entitats a Riudoms que són molt
potents i que n’estem enormement orgullosos, però hi ha entitats que són molt petitetes i que
complicar-los la vida administrativa seria un problema que moltes vegades inclús arribaria a
significar la desaparició de l’entitat. Que, per tant, l’objectiu d’aquest document és que compleix
la norma i ja està, que no posi res difícil a ningú més. Llavors, aquesta és la voluntat d’aquest
document, transmesa per intervenció en diferents requeriments. Es fa ara perquè és el moment
en que l’àrea econòmica i l’àrea de secretaria han tingut espai dins la seva activitat que prou
complicada és en els últims mesos i anys, per tal, de poder-ho portar a terme i, també, per tal
de poder aprovar la modificació que va amb el següent punt».
 
Finalitzades les intervencions, se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb el vot en contra del Sr. Enric Jódar; amb  l'abstenció dels
Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora i Arnau Salvat, i amb el vot a favor dels Srs.
Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria Bages, José
Manuel Hernández i l'Alcalde-President, aprovar el següent acord.
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Fets

La Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions estableix, per a les
administracions públiques, la necessitat d'elaborar plans estratègics de subvencions.
 
En el seu article 8.1, la Llei disposa que “els òrgans de les Administracions públiques o
qualsevol ens que proposi l’establiment de subvencions, amb caràcter previ, haurà de
concretar en un pla estratègic de subvencions els objectius i efectes que es pretenen amb la
seva aplicació, el termini necessari per a la seva consecució, els costos previsibles i les seves
fonts de finançament, que es supeditarà, en tot cas, als objectius d’estabilitat pressupostària”.
 
Així mateix, el Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, que aprova el Reglament de la Llei
General de Subvencions, estableix en el seu article 10.1 que “els plans estratègics de
subvencions es configuren com un instrument de planificació de les polítiques públiques que
tinguin com a objecte el foment d’una activitat d’utilitat pública o interès social o de promoció d’
una finalitat pública”.
 
Aquest Ajuntament té la voluntat de donar compliment a allò que disposa la normativa
esmentada pel que fa a l’elaboració i aprovació d’un Pla Estratègic de Subvencions.
 
A l’expedient hi consta l’informe de l’àrea de secretaria pel que fa a la tramitació del
procediment d’aprovació del Pla Estratègic.

Fonaments de dret

Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.
Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de desplegament de la
Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.

En conseqüència, :S'ACORDA

Primer.- Aprovar el Pla Estratègic de Subvencions de l’Ajuntament de Riudoms.
 
Segon.- Sotmetre el text del Pla Estratègic a informació pública mitjançant la publicació en el
BOP.
 
Tercer.- En cas que durant l’esmentat termini no es presentin al·legacions, el text esdevindrà
definitiu i es procedirà a la publicació íntegre del mateix en el BOP de Tarragona.

Règim de recursos:

Transcripció de l'acta número 2021-0000009 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 12/11/2021, 13/11/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
9
1
A
8
7
0
7
F
3
5
3
E
4
E
0
2
A
4
2
A
5
3
9
8
A
3
2
6
F
0
3
3
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
3
:
2
4
:
5
6

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 24/01/2022 a les 13:38:18



Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE LES BASES PER LA CONCESSIÓ DE BEQUES ALS
 ESTUDIANTS QUE FINALITZEN ESTUDIS DE BATXILLERAT I CICLE DE GRAU MITJÀ

MODIFICACIÓ DE LES BASES PER A LA CONCESSIÓ DE BEQUES ALS ESTUDIANTS11. 
QUE FINALITZEN ELS ESTUDIS DE BATXILLERAT I DE CICLE DE GRAU MITJÀ.

El Sr. Alcalde explica el punt dient: «És la proposta de modificació de les bases de la concessió
de beques als estudiants que finalitzen els estudis de batxillerat i cicle de grau mitjà. Acordat
amb la direcció del institut Joan Guinjoan s’ha decidit modificar aquestes bases per tal d’
ampliar la dotació pressupostària amb un import de cinc-cents euros més. Fins ara la dotació
pressupostària d’aquestes beques eren de dos mil euros. La proposta és que ara passa a ser
de dos mil cinc-cents euros i aquests cinc-cents euros es repartiran de la manera següent: fins
ara les beques, era una beca al millor expedient acadèmic de batxillerat dotada amb nou-cents
euros, una beca del segon millor expedient acadèmic de batxillerat dotada amb cinc-cents
euros i el tercer millor expedient dotat, en aquest cas, amb tres-cents euros. La proposta és
que això quedi igual i a on ve la modificació i la proposta que avui es porta a aprovació és pel
que fa a les beques dels cicles formatius de grau mig, fins ara hi havia una sola beca al millor
expedient de cicle formatiu de grau mitjà dotat amb tres-cents euros, i la proposta de
modificació és que hi hagi una beca al millor expedient de grau mitjà d’electromecànica de
vehicles i una beca al millor expedient de grau mitjà d’activitats comercials i, d’aquestes
beques, cada una d’elles siguin dotades en quatre-cents euros. Aquesta és la proposta que es
porta de modificació de les bases per tal de aconseguir aquestes beques».
 
Finalitzada la intervenció, el Sr. Alcalde dóna la paraula als portaveus dels diferents grups
municipals.

El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el
següent: «Bé, ja vaig parlar amb l’institut i em van dir que si que volien sol·licitar aquesta
modificació de beques, i per tant, la meva votació serà favorable, gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al portaveu de la CUP.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: «Sí,
faré un parell de qüestions que no vaig fer a la comissió informativa i al segon torn ja faré la
valoració. En relació a aquestes bases tenim un parell de dubtes, el primer és perquè es premia
només a un únic expedient dels cicles formatius i en canvi de batxillerat se’n premia al primer,
al segon i al tercer millor expedient, no sabem si és per algun tema de ràtios d’alumnat o
perquè. I després també el tema de les quantitats que s’atorga, qui o com es decideix?, si és
conjuntament amb l’institut i l’Ajuntament o només l’institut o només l’Ajuntament qui decideix
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les quantitats que s’atorga de beca i també saber que hi ha una diferencia considerable entre
els del curs de formació i els de batxillerat, si respon a algun motiu o algun criteri tècnic. I
després ja, quan es resolgui això ja faré les intervencions, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al portaveu d’ERC-AM.

El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta: «Si, molt
breument dir que nosaltres si votarem a favor, en el sentit de que augmenten algunes de les
quanties i, per tant, donem suport. Gràcies».

A continuació, el Sr. Alcalde dóna resposta a les preguntes formulades dient: « Pel que fa la
primera pregunta, és un tema de nombre d’alumnes, un tema de mitjana, o sigui, hi ha molts
més alumnes que cursen batxillerat que no pas els alumnes que cursen els dos cicles formatius
de grau mig i, per això, perquè hi hagin més opcions de ser becat pel que fa al batxillerat, es
premien els tres millors expedients acadèmics i pel que fa al cicle formatiu només es premia al
millor expedient acadèmic. Els imports dels quals la decisió es pren conjunta amb l’institut i és
una decisió que atén a moltes qüestions, o sigui, el pas següent que hi ha pel que fa al
batxillerat i al pas següent que hi ha pel que fa al cicle formatiu de grau mitjà. I per això és un
dels punts que es decideix conjuntament amb l’institut, el dotar econòmicament amb aquests
imports que ja pugen, perquè si mireu l’expedient amb les bases anteriors era tres-cents i es
puja a quatre-cents euros».
 
Finalitzada l’explicació el Sr. Alcalde pregunta si el vol fer alguna intervenció, en tot cas primer
seguint l’ordre, i no havent-hi cap, dóna la paraula al portaveu del grup municipal de la CUP.

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «Gràcies pels
aclariments. Faré un parell de reflexions: sí que valorem positivament que la modificació es
realitzi per incloure una nova dotació de beca al cicle formatiu, que generalment és una cosa
que potser socialment està més desprestigiat i no hauria de ser així i, per tant, en aquest sentit
ho valorem positivament, però si que fem un reflexió que vam fer en el seu moment quan es
van decidir aprovar aquestes beques, em sembla que fa un parell o tres anys, a l’any 2017, si
no recordo malament. I és que som conscients que aquestes beques serveixen per premiar l’
esforç, però creiem que aquest tipus de d’ajuts no tenen en consideració els condicionants
socials o econòmics de l’entorn de l’alumne i que, està clar o està bastant demostrat, que tenen
una influència també en el rendiment acadèmic, i, per tant, en aquest sentit, l’esforç o l’
excel·lència són termes relatius que també depèn de l’entorn personal de cada estudiant i que,
generalment, el rendiment acadèmic, com he dit, va associat també a altres condicionants
socials i que és molt més complicat per determinats alumnes que tenen determinades
problemàtiques socials, econòmiques, etcètera, a tenir un rendiment més bo que d’altres que
potser tenen uns condicionals més fàcils o més assequibles i, per tant, entenem que aquestes
beques entre cometes no estan avaluant diguem-ho així de manera totalment justa al que és l’
excel·lència o el premi, l’esforç, perquè hi pot haver una persona que s’esforci molt i no tingui el
millor expedient però per circumstàncies personals, aquest esforç sigui superior al d’un altre
que pot ser té moltes més facilitats. I en aquest sentit farem la mateixa reflexió que vam fer, ara
fa uns anys, farem el mateix sentit de vot que és: ens abstindrem, tot i valorant positivament
que com a mínim s’hagi tingut en compte el fet d’equilibrar la part dels cicles formatius.
Gràcies».
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El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i manifesta el següent: «Només un apunt
perquè també quedi clar, que aquestes beques es fan en conjunt amb l’institut i també es
coordinen amb altres reconeixements que fa l’institut que, per exemple, l’institut ja fa el
reconeixement a l’alumne que més s’ha esforçat a través del premi Serafí Agustí que, per tant,
ja es fa el tema aquest i pel que fa l’àmbit social hi ha altres camins, també per poder fer els
ajusts socials. En tot cas, ara el tema dels camins socials no és un debat d’aquest punt, tots
tenim clar el nostre posicionament pel que fa aquest sentit i si us sembla, fetes totes les
intervencions per part dels representants dels grups presents portarem a aprovació el punt
número onze de l’odre del dia d’avui».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb l'abstenció del Sr. Enric Jódar, i amb el vot a favor dels Srs.
Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria
Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat, José Manuel Hernández i
l'Alcalde-President, aprovar el següent acord.

Fets

Per acord del Ple municipal, en la sessió celebrada en data 16 de febrer de 2017, es va aprovar
una modificació de les «Bases per a la concessió de beques als estudiants que finalitzen els

», amb una ampliació de la tipologia dels estudisestudis de batxillerat i de cicle de grau mitjà
becats i un increment de la dotació econòmica. El text íntegre de les bases modificades es va
publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona núm. 88, de data 09 de maig de 2017.
 
Aquest Ajuntament té coneixement que l’oferta educativa dels centres del municipi s’ha ampliat
amb la incorporació d’un nou cicle de formació grau mitjà.
 
És en aquest sentit, i amb la voluntat d’incentivar el treball dels alumnes que finalitzen els seus
estudis obligatoris per tal que continuïn cursant estudis post-obligatoris, que es creu necessari
modificar les bases actuals, per tal de reflectir-hi aquesta nova ampliació en la tipologia dels
estudis finalitzats pel que fa al cicle de formació de grau mitjà, així com incrementar i modificar
la dotació econòmica de les beques.
 
A l’expedient hi consta l’informe de l’àrea de secretaria pel que fa a la tramitació del
procediment d’aprovació de les Bases
 
L’àrea de tresoreria ha realitzat la reserva de crèdit corresponent.
 
L‘interventor municipal ha emès l’informe de fiscalització núm. 64/2021, el qual conclou que
existeix crèdit suficient i adequat a l'aplicació pressupostària 2021/1/324/4800035/01, per un
import de 2.500,00€; que les bases específiques que han de regir la convocatòria del
procediment per a la concessió de subvencions, en règim de concurrència competitiva, s’
ajusten en allò que és substancial tant a les bases generals com a l’article 17 de la LGS i que
amb caràcter previ a l’aprovació cal que el Ple aprovi la seva incorporació al pla estratègic de
subvencions.
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1.  

2.  
3.  

 
Hi ha constància, en els arxius municipals, que l’Ajuntament de Riudoms està tramitant el
procediment per a l’aprovació del Pla Estratègic de Subvencions.

Fonaments de dret

Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i
Serveis dels Ens Locals.
Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.
Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de desplegament de la
Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei municipal i
de règim local de Catalunya.
Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya.

En conseqüència, :S'ACORDA

Aprovar inicialment la modificació de les Bases per a la concessió de beques als
estudiants que finalitzen els estudis de batxillerat i de cicle de grau mitjà, per tal de
reflectir-hi la nova ampliació en la tipologia dels estudis finalitzats pel que fa al cicle de
formació de grau mitjà, així com incrementar i modificar la dotació econòmica de les
beques.
Sotmetre el text de les Bases a informació pública, d’acord amb la normativa actual.
En cas que durant l’esmentat termini no es presentin al·legacions, el text esdevindrà
definitiu i es procedirà a la publicació íntegre del mateix en el BOP de Tarragona.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA DESAFECTACIÓ DELS BÉNS MOBLES ADSCRITS AL
 SERVEI DE MENJADOR ESCOLAR DE LES ESCOLES DE RIUDOMS

APROVACIÓ DE LA DESAFECTACIÓ DELS BÉNS MOBLES ADSCRITS AL SERVEI DE12. 
MENJADOR ESCOLAR DE LES ESCOLES DE RIUDOMS

El Sr. Alcalde explica el punt dient: «Tots els regidors presents en el plenari teniu tota la
documentació amb el llistat de béns mobles que queden afectats per aquesta desafectació, que
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respon a la voluntat que té aquest Ajuntament de que tots aquests estris del menjador escolar,
del qual l’Ajuntament de Riudoms no ha pogut realitzar per un tema competencial, més que
debatut en aquest plenari amb tots els grups municipals, puguin ser cedits a les AMPAs tan de l’
escola Beat Bonaventura Gran com de l’escola Cavaller Arnau, que són les que hi tenen ara la
competència de realitzar el menjador escolar contractant una empresa i, per tant, aquesta
proposta de desafectació respon al criteri de que les AMPAs puguin utilitzar aquest material».
 
Finalitzada la intervenció, el Sr. Alcalde dóna la paraula als portaveus dels diferents grups
municipals.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el
següent: «Com has dit tu és una qüestió de les AMPAs i el meu vot serà també favorable».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al portaveu de la CUP.

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, manifesta el següent: «No, no farem
cap intervenció, votarem a favor».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al portaveu d’ERC-AM.
 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, manifesta el següent: «No, no. La
mateix línia del que deia ara en José del PSC, ho entenem com a un pas burocràtic necessari
perquè les AMPAs se’n puguin fer càrrec, per tant, vot favorable».

Tot seguit, el Sr. Alcalde manifesta: «Per tant, fetes les intervencions. Passem directament a
votació d’aquest punt número dotze de l’ordre del dia d’avui».

Finalitzades les intervencions se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el següent acord.
 

Fets

1. L’Ajuntament de Riudoms és titular dels bens mobles adscrits al servei de menjador escolar
de les escoles de Riudoms. Els béns esmentats tenen  la qualificació jurídica de béns
demanials, tal i com es desprèn del seu destí a l'estar afectat al servei de menjador escolar.
 
2 Per provisió de l’Alcaldia de data 22/06/2021, es va disposar incoar expedient de
desafectació dels béns qualificats de demanials adscrits al servei de menjador escolar, atesa la
conveniència i necessitat de desafectar aquests béns donat que s’ha subrogat el servei de
menjador amb un tercer, per manca de competència de l’Ajuntament de Riudoms per prestar el
mateix.
 
No hi ha cap previsió que els esmentats béns siguin necessaris per a la prestació d’altres
serveis públics de titularitat municipal, donades les seves característiques.
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a.  
b.  

c.  

d.  
e.  

f.  

g.  

 
3.Tanmateix, existeix un interès general donat que la gestió del menjador a partir d’aquest curs
escolar serà assumida per les AMPES de les escoles Beat Bonaventura Gran i Cavaller Arnau,
entitats sense ànim de lucre, per a que els béns un cop desafectats els hi siguin cedits a fi de
servir aquest ús general.
 
4. En data 22/06/2021 es va emetre inventari dels béns que estan afectats a aquest servei i
informe dels servei gestor sobre l’oportunitat d’aquesta desafectació.
 
5. En data 23/06/2021 es va emetre informe de secretaria sobre la legalitat i procediment
aplicable a la desafectació de l’esmentat bé.
 
6. Per Decret de data 25/06/2021 es va sotmetre a informació pública durant un termini de vint
dies hàbils l’expedient per a la desafectació dels béns demanials municipals.
 
7. En data 08/07/2021 es publica al BOPT i al taulell d’anuncis de l’Ajuntament l’anunci per a
que resti sotmès a informació pública l’expedient que es tramita en aquest Ajuntament per a la
desafectació del bé demanial consistent en els béns mobles afectats al servei de menjador de l’
escola Beat Bonaventura Gran i Cavaller Arnau.
 
8. En data 16/08/2021 es va emetre certificat del resultat d'informació pública per part de la
secretària de l’Ajuntament de Riudoms, on s’indica que durant el termini no s’ha formulat cap
al·legació.

Fonaments de dret

1. Legislació aplicable
 

Llei 7/1985, del 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local (LBRL).
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal
i de règim local de Catalunya (TRLMRLC).
Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens
locals (RPEL).
Llei 33/2003, de 3 de novembre, del patrimoni de les administracions públiques.
Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions
Públiques
Llei 26/2010, de 3 d’agost de règim jurídic i de procediment administratiu de les
Administracions públiques de Catalunya
Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon
govern (LTBG)

 
2. Els arts. 79 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local (LBRL),
200 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC) i 4 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre,
de patrimoni de les Administracions Públiques (LPAP) regulen la classificació dels béns de les
Administracions, en béns de domini públic o demanials i de domini privat o patrimonials.

Transcripció de l'acta número 2021-0000009 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 12/11/2021, 13/11/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
9
1
A
8
7
0
7
F
3
5
3
E
4
E
0
2
A
4
2
A
5
3
9
8
A
3
2
6
F
0
3
3
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
3
:
2
4
:
5
6

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 24/01/2022 a les 13:38:18



a.  
b.  

 
En l’àmbit reglamentari, la normativa a tenir en compte és el Decret 336/88, de 17 d’octubre,
pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni dels Ens Locals (RPEL).
 
D’acord amb els arts. 79 de la LBRL, 201 del TRLMRLC i 5 de la LPAP, són béns de domini
públic els afectes a l'ús públic o als serveis públics dels ens locals i els que la llei declari amb
aquest caràcter. Tenen també aquesta consideració els béns comunals.

L’art. 6 de la LPAP recull que la gestió i administració dels béns i drets demanials s’ajustaran,
entre d’altres, al principi d’adequació i suficiència dels béns per servir al ús general o al servei
públic a que estan destinats.

L’article 81 de la LBRL estableix que l’alteració de la qualificació jurídica dels béns de les
Entitats Locals requereix l’expedient en el que s’acrediti l’oportunitat i legalitat. I d’acord amb el
procediment previst en l’art. 204.1 del TRLMRLC i als art. 20 i 24 del RPEL.

3. La desafectació dels béns es pot donar en els supòsits següents, art. 205. 1 del TRLMRL i l’
art. 12 del RPEL:
 

Per la no utilització dels béns en el sentit de llur afectació pública _servei o ús públic.
Per les característiques físiques del seu terreny_ parcel·la sobrera.

 
4. El procediment per l’alteració dels béns és el detallat en els arts. 204 del TRLMRLC i 20 del
RPEL, i en qualsevol cas, sempre s’haurà de acreditar l’oportunitat i la legalitat del canvi d’
afectació.
 
En el cas que hi hagi persones naturals o jurídiques titulars de drets o interessos legítims,
personals i directes, que puguin resultar afectades, s'han de considerar interessades en el
procediment, i poden comparèixer en l'expedient. L'ens local les pot requerir per tal que hi
compareguin si en coneixen alguna en aquestes circumstàncies”.
 
5. L’art. 22.2.a) de la LBRL estableix que la resolució dels expedients d'alteració de la
qualificació jurídica dels béns dels ens locals correspon al ple, i el 47.2.n) de la mateixa que si
l'acord comporta la desafectació del béns de domini públic o comunals, cal el vot favorable de
la majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació.

6. Segons l'article 26.1 del RPEL, si el bé de domini públic o comunal està desafectat i
qualificat de patrimonial, s'ha de rectificar l'inventari de béns i s'ha d'inscriure en el Registre de
la Propietat. En el cas que ja ho estigui, s'ha de fer constar la seva nova qualificació, per al que
és suficient la certificació que expedeix la secretaria, amb els requisits als quals fa referència
l'article 120 d'aquest Reglament.

En conseqüència, :S'ACORDA

PRIMER.- Desafectar els béns qualificats de demanials adscrits al servei de menjador, d'acord
amb el detall dels annexos I i II, que passen a ser un bé patrimonial a fi efecte de que puguin
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ser cedits a les Ampes de les escoles de Riudoms per a dur a terme el servei de menjador
escolar.
 
SEGON.- Rectificar puntualment l'Inventari després del canvi de la seva naturalesa jurídica, i
publicar l’alteració del bé en el portal de transparència de l’Ajuntament de Riudoms.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

 MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

MOCIÓ PRESENTADA PER LA CUP PER LA RETIRADA DEL MONUMENT ALS13. 
CAIGUTS

El Sr. Alcalde fa l’explicació d’aquest punt dient: «I passem ara al punt de les mocions dels
grups municipals. La primera moció registrada en aquest Ajuntament pel que fa aquesta sessió
plenària és una moció que presenta el grup municipal de la CUP per tal de la retirada del
monument als caiguts».
 
A continuació, el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de
la CUP, perquè faci l’explicació del contingut de la moció, manifestant el següent: «Sí. Bé,
gràcies. Bé, avui presentem aquesta moció per tal de revertir el que nosaltres considerem que
és una anomalia i és que existeix un monument franquista en un espai públic de Riudoms.
Aquest monument, que està situat al cementiri municipal, es va decidir construir a l’any 1939 en
un ple de l’Ajuntament on tots els regidors hi van votar a favor, malgrat que per falta de
recursos la construcció es va endarrerir i no es va reprendre fins l’any 1953. A l’any 1954
coincidint amb les festes del Beat es va inaugurar aquest monument a la plaça de l’Om, i el
monument està dedicat a la perpetuació a la memòria de les persones pertanyents al bàndol
nacional que van morir durant la Guerra Civil Espanyola. I és que segons la informació que
hem trobat al cens de simbologia franquista de Catalunya a partir de l’any 1938 al conjunt de l’
estat es van realitzar molts projectes similars a aquest, que commemoren majoritàriament la
victòria, o servien d’homenatge als caiguts. Posteriorment, a l’any 1997 l’Ajuntament va acordar
de traslladar el monument des de la plaça l’Om, traslladant-lo peça per peça on està
actualment, que és el cementiri municipal. Però tot i així, el monument encara manté, la
simbologia franquista amb la corona de llorer que representa la victòria del bàndol nacional i
també la inscripció amb el lema “Riudoms a sus caídos por Dios y por España”. Al monument
també hi ha una placa amb els noms de les persones a les quals es rendia homenatge. Així
doncs, actualment al cementiri ens trobem que hi ha dos espais dedicats a les persones que
van donar suport al bàndol nacional, que és aquest monument, i una mica més enllà d’aquest
monument hi ha una petita capella, amb els noms d’aquestes persones d’àmbit més privat. Un
altre aspecte important que es posa també a la moció, i que ara per no allargant-se tampoc ho
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explicarem, és que segons el registre de la Generalitat a Riudoms també hi van haver-hi
diverses persones desaparegudes i moltes de represaliades amb vinculació al municipi i
precisament per això creiem que al municipi, al cementiri municipal actualment tampoc existeix
cap espai per retre homenatge a la memòria històrica, un espai dedicat a totes les víctimes, ara
mateix només existeix el record d’un bàndol i és a través d’un monument d’exaltació feixista. I
en aquest sentit, ens rematem a Llei que de Memòria Històrica que està vigent a l’estat
Espanyol i que l’article 15.1 diu el següent: que és: “Las administraciones públicas en el
ejercicio de sus competencia tomaran las medidas oportunas para la retirada de escudos,
insignias, placas y otros objetos o menciones conmemorativas de exaltación personal o
colectiva de la subrogación militar de la Guerra Civil y de la Represión de la Dictadura. Entre

 Per tant,estas medidas podrá incluirse la retirada de subvenciones o ayudas públicas.”
entenem que la única acció possible que avui es pot dur a terme és l’aprovació de desmantellar
aquest monument i retirar-lo segons atenent, a aquesta pròpia llei que acabo de llegir i el que sí
que demanem, és en l’acord primer, el que demanem és que l’Ajuntament fotografiï o
documenti totes les parts rellevants del monument per tenir-ho, a nivell d’arxiu històric
municipal. Després que es consulti a la Direcció General de Memòria Democràtica l’ús i el destí
de la simbologia franquista que hi haurà un monument que en cas de desmantellar-se. En
tercer lloc, tal com he dit abans és habilitar un espai al cementiri municipal dedicat a la memòria
històrica que serveixi com a record a totes les persones que van morir durant la Guerra Civil i
també a les víctimes i persones represaliades durant el franquisme. I després també hi ha un
altre punt que és en relació a les plaques amb simbologia franquista, en relació a la construcció
d’habitatges i és que hi ha algun carrer en el municipi que encara conserva plaques del Ministeri

, que són plaques, evidentment del règim franquista i que creiem que l’o de la Vivenda
Ajuntament a través de la brigada municipal o servei tècnic o com convingui, hauria de retirar
de l’espai públic. I finalment, i per últim també, avui que considerem que és un dia amb
importància si aquesta moció s’aprova, és fer un agraïment a les persones que ens han ofert
informació i documentació, respecte a la història d’aquest monument i també un reconeixement
a les persones, que en algun moment o altre han lluitat, al municipi per la retirada d’aquest
monument i que l’any 1997, quan hi va haver-hi el debat, no es va aconseguir i es va acabant
traslladant al cementiri i que creiem que avui si s’aprova aquesta moció farem el que és
correcte, què és la retirada de qualsevol tipus de monument en dedicació franquista. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dóna la paraula als portaveus dels diferents
grups municipals.

A continuació intervé el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, i
manifesta el següent: «Bé, poc a dir aquí. Els antecedents que han fet des del govern de l’
estat, o sigui, totalment suport en aquesta moció i no entraríem en debat per aquest fet.
Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al grup municipal d’
ERC-AM.
 
La Sra. Carme Cros, regidora del grup municipal d’ERC-AM, manifesta el següent: «Si. Bé,
com no podia ser d’un altra manera, donarem suport a la moció, ho fem seguint la tradició
històrica d’Esquerra Republicana a Catalunya i a Riudoms, amb el seu treball infatigable per la
recuperació de la memòria històrica i per la retirada de tota simbologia franquista. De fet, quan l’
any 1997 es va acordar de trasllada el monument als caiguts de la plaça de l’Om, ja feia anys
que Esquerra ho havia reclamat amb insistència en aquest Ajuntament, és més, fent memòria
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amb companys, el primer en demanar-ho em sembla que va ser el PSC del Ventura Gili.
Finalment es va fer aquest trasllat força anys més tard, com que molts altres municipis de
Catalunya haguessin retirat monuments d’aquest tipus, a Riudoms no sempre som ràpids a l’
hora de dignificar la memòria històrica. En aquest sentit és bo recordar com va costar d’eliminar
el nom de Josep Maria Sentís, un alt càrrec franquista, a l’avinguda que avui porta el nom de
Primer d’Octubre, el no que es va retirar fa just tres anys tard, massa tard. S’ha de tenir
memòria i és bo recordar-ho pensem. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Cros, i tot seguit, manifesta el següent: «Per part
del grup municipal de Junts només manifestar el nostre suport a la moció, el nostre vot serà
favorable. En tot cas, compartim punt per punt tot el redactat de la moció i, per tant, sumem a la
explicació que ha fet Enric Jódar com a portaveu de la CUP, qui ha presentat aquesta moció.
No sé si ho fem tard o no ho fem tard però, en tot cas, tant l’Avinguda Primer d’Octubre com el
que anirem a fer avui s’ha fet en els dos anys o les dos legislatures que jo formo part d’aquest
govern, per tant, el que va passar abans no ho sé, sé el que passa ara i el que passa ara tinc
molt clar el que és. Gràcies per presentar aquesta moció, tots els grups han manifestat quin
serà el seu posicionament, per tant, si us sembla, anem a portar a votació aquesta moció».
 
Tot seguit es porta la moció a votació plenària, i el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric
Jódar, del grup municipal de la CUP, per si vol fer algun comentari sobre l’aprovació d’aquesta
moció de tot el plenari.
 
Seguidament, el Sr. Enric Jódar manifesta el següent: «Gràcies. Bé, agrair evidentment el
suport de tots els grups municipals, creiem que, com he dit abans, que avui és un dia important
malgrat que és una cosa que portava molt anys allà, que avui en plenari, el mateix ple que va
aprovar fa molts anys col·locar-lo es decideixi de retirar-lo, doncs, és un fet que nosaltres ens
agrada molt i la veritat estem contents de que s’hagi aprovat la moció, no esperava menys,
també és veritat. I en relació a la intervenció d’Esquerra, agrair que s’hagin posat noms,
nosaltres no teníem del tot clar tota la informació dels noms i que ho hem fet d’una manera més
general l’agraïment, però agraïm que s’hagi pensat en nombrar les persones que en el seu
moment ja van fer aquesta feina. Gràcies».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció.
 

Fets

En data 12 de setembre de 2021 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per la
retirada del monument als caiguts; per a ser tractada en el Ple ordinari (amb registre d'entrada
núm. 4312990004-1-2021-004585-2). El text literal de la qual és el següent: 
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) PER LA
RETIRADA DEL MONUMENT ALS CAIGUTS
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Segons la informació recollida al Cens de simbologia franquista de Catalunya realitzat l’any
2010, a partir de l’any 1938, en què es va crear la Comisión de Estilo en las Conmemoraciones
de la Patria, a iniciativa d’Eugeni d’Ors, es van realitzar a Espanya molts projectes de
monuments que commemoraven majoritàriament la Victòria i els Caiguts. Eren bàsicament,
doncs, monuments commemoratius i funeraris.

El mateix document descriu que per a la construcció d’aquest tipus de monuments, es procedia
a l’elecció de formes arquitectòniques en conjunció amb la ideologia que es pretenia difondre,
cuidant molt l’aspecte escenogràfic.

Aquests monuments intentaven fer arribar un determinat i potent missatge ideològic. En el cas
dels monuments als caiguts, les idees que es buscaven remarcat en aixecar el monument eren:

- Fer patent l’existència del nou règim
- Recordatori de la guerra
- Contingut amb simbolisme religiós
- Martirologi: els caiguts per Espanya eren considerats màrtirs, però només els del bàndol dit
nacional.

La referència als “caídos” es va estendre durant els primers anys després de la Guerra en
homenatge a tots aquells que moriren en el bàndol franquista, en honor als quals s’aixecaven
creus i monuments o s’exhibien plaques amb els noms dels caiguts –sovint encapçalats amb el
nom de José Antonio- en llocs que es convertien en espais de memòria: façanes de les
esglésies, places principals de la població, etc.
 
Atès que en el Ple de l’Ajuntament de Riudoms celebrat l’11 d’abril de 1939 es va aprovar per
unanimitat dels regidors la decisió de construir el “monumento a los caídos”, tot i que per falta
de finançament la construcció no es va rependre fins el 1953.

“[...] en recuerdo principalmente del número importante de víctimas causadas en esta pacífica
villa de Riudoms durante la dominación roja por las hordas marxistas y como tributo a rendir a
los mismos y a los caídos por la Patria [...]”

“ [...] placeta octogonal adecuada al efecto y en su centro que se erija el Monumento, en forma
de obelisco con las alegorias apropiadas y con los atributos simbólicos de la Religión y de la
Patria y que en lugar destacada se esculpan en la piedra sobre superficie bruñida los nombres
de los caidos de la localidad [...]”

Fragment de l’acta on es pren l’acord del Ple de l’Ajuntament de Riudoms.
 
Perea, Eugeni. «El monument als caiguts: Notes documentals amb una reflexió final». Floc, Lo,
[en línia], 1997, Núm. 151, p. 4-5

Atès que la finalitat del monument era perpetuar la memòria de les persones pertanyents al
bàndol nacional mortes durant la Guerra Civil Espanyola.

Transcripció de l'acta número 2021-0000009 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 12/11/2021, 13/11/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
9
1
A
8
7
0
7
F
3
5
3
E
4
E
0
2
A
4
2
A
5
3
9
8
A
3
2
6
F
0
3
3
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
3
:
2
4
:
5
6

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 24/01/2022 a les 13:38:18



“[...] el objeto principal de dirigirme a tí como primera Autoridad Municipal, es para exponerte la
idea de erigir un monumento simbólico para perpetuar la memoria de los vilmente asesinados,
durante la dominación roja, cuyos familiares y amigos eran tan queridos para  nosotros [...]”

Fragment de la carta que J. Jansà va adreçar al batlle de Riudoms Albert Font Virgili

Perea, Eugeni. «El monument als caiguts: Notes documentals amb una reflexió final». Floc, Lo,
[en línia], 1997, Núm. 151, p. 4-5

Atès que l’any 1954 es va inaugurar el monument coincidint amb les festes del beat
Bonaventura Gran.

Atès que l’any 1997 l’Ajuntament va acordar traslladar-lo peça per peça al cementiri municipal,
on està ubicat actualment.

Atès que actualment el monument manté la simbologia franquista amb la corona de llorer que
representa la victòria del bàndol nacional i la inscripció amb el lema “Riudoms a sus caídos por
Dios y por España”.

Atès que al cementiri també existeix un espai religiós a les víctimes nacionals amb les restes
traslladades des del lloc de la seva mort fins a Riudoms.

Atès que al “Cens de persones desaparegudes durant la Guerra Civil” de la Generalitat de
Catalunya hi consten les dades de les persones desaparegudes durant la Guerra Civil i el
règim franquista inscrites a petició de familiars que volen localitzar el seu lloc d’enterrament i, si
és possible, recuperar-ne les restes. Atès que en aquest cens hi consten 4 persones amb
vinculació al municipi de Riudoms (municipi de naixement i/o residència).

Atès que a la “Llista de reparació jurídica de víctimes del franquisme (1938-1978)” de la
Generalitat de Catalunya i en aplicació de la Llei 11/2017 de reparació jurídica de víctimes del
franquisme, la qual declara il·legals els tribunals de l’Auditoria de Guerra de l’Exèrcit d’
Ocupació que van actuar a Catalunya de l’abril de 1938 a desembre de 1978, l’Arxiu Nacional
de Catalunya publica la relació de persones a les quals es va instruir un procediment judicial
militar durant la dictadura de Franco. Atès que en aquesta llista hi consten 71 persones amb
vinculació al municipi de Riudoms (municipi de naixement i/o residència).

Atès que a l’estat espanyol és vigent la llei 52/2007, de 26 de desembre. Llei per la qual es
reconeixen i amplien drets i s'estableixen mesures en favor dels qui van patir persecució o
violència durant la Guerra Civil i la Dictadura, més coneguda com a Llei de Memòria Històrica.

Atès que l’article 15.1 de la llei 52/2007 dicta:

“Las Administraciones públicas, en el ejercicio de sus competencias, tomarán las medidas
oportunas para la retirada de escudos, insignias, placas y otros objetos o menciones
conmemorativas de exaltación, personal o colectiva, de la sublevación militar, de la Guerra Civil
y de la represión de la Dictadura. Entre estas medidas podrá incluirse la retirada de
subvenciones o ayudas públicas.”
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Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Desmantellar i retirar el monument als caiguts ubicat al cementiri municipal atenent a
l’article 15 de la llei 52/2007 i l’ordre CUL/3190/2008.

Prèviament, l’Ajuntament haurà de fotografiar i documentar totes les parts rellevants del
monument i incorporar aquesta informació al fons de l’Arxiu Històric Municipal.

SEGON.- Consultar a la Direcció General de Memòria Democràtica l’ús i el destí de la
simbologia franquista ubicada al monument als caiguts.

TERCER.- Habilitar un espai al cementiri municipal dedicat a la memòria històrica que serveixi
de record a totes les persones que van morir durant la Guerra Civil (1936-1939), així com a les
víctimes i persones represaliades durant el franquisme.

QUART.- Retirar les plaques amb simbologia franquista relativa a la construcció d’habitatges
localitzades als edificis de Riudoms.

L’Ajuntament comunicarà aquesta acció a les comunitats afectades i els operaris municipals
procediran a la retirada. L’acció no suposarà cap despesa per als propietaris dels immobles.

CINQUÈ.- Difondre els acords d’aquesta moció a través dels mitjans de comunicació de l’
Ajuntament.

SISÈ.- Exigir al Govern de la Generalitat la necessitat d'aprovar la Llei de memòria històrica
catalana en el marc de la XIII legislatura. Una llei que hauria d'aglutinar totes les normes sobre
memòria democràtica i suplir les mancances de la llei estatal.
 
SETÈ.- Traslladar aquests acords a la Generalitat de Catalunya, al Parlament de Catalunya, a
la Direcció General de Memòria Democràtica i a la consellera de Justícia.

VUITÈ.- Donar compliment als acords PRIMER i QUART d’aquesta moció abans del 18 de juliol
de 2022".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
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Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP per la retirada del munument als
caiguts.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP PER A LA REALITZACIÓ14. 
D'UN ESTUDI SOBRE EL MODEL DE RECOLLIDA DE RESIDUS PORTA A PORTA

El Sr. Alcalde fa l’explicació d’aquest punt dient: «Anem ara a la següent moció, en aquest cas
mocions, ja que hi ha dos mocions presentades amb un contingut molt semblant i que, per tant,
i després de l’acord entre els grups municipals que les presenten, seran mocions que es
debatran de forma conjunta. En tot cas, són dos mocions diferents, les votacions també seran
diferents però el debat serà de manera conjunta. I seguint l’ordre de la presentació d’aquesta
moció, en primer lloc farà la intervenció l’Enric Jódar, en nom de la Candidatura d’Unitat
Popular, la CUP Riudoms, per tal de que es realitzi un estudi sobre el model de recollida de
residus porta a porta. Primer farà la intervenció l’Enric, després el següent grup municipal que
ha presentat la moció amb un redactat similar i amb uns acords similars és Esquerra
Republicana al nostre municipi i que seguidament, després de la intervenció de l’Enric i abans
de la intervenció de la resta dels grups municipals, el regidor Ricard Gili en farà la seva
exposició de l’argument».
 
A continuació, el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de
la CUP, perquè faci l’explicació del contingut de la moció, manifestant el següent: «Si, perfecte.
Bé, estem justament a l’equador de la legislatura i un dels projectes estratègics que ens havíem
fixat a la CUP, era avançar en el desenvolupament de portar el model de recollida porta a porta
a Riudoms, i això ho portàvem en el programa electoral i també hi havia d’altres grups, que
també hi van fer esment, Esquerra i em sembla que Junts també, i llavors avui considerem que
és el primer pas d’aquesta proposta que nosaltres ja havien pensat en el moment de les
eleccions, que era realitzar un estudi per la implementació d’aquest canvi de model porta a
porta i definir quins canvis són necessaris per fer aquesta transició d’una manera seriosa i
rigorosa, ja que és un canvi important, en cas de dur-se a terme, i ho fem per varis motius; en
primer lloc, perquè creiem que cal millorar la conscienciació social al voltant de la recollida
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col·lectiva i el reciclatge. I sí que es veritat que a Riudoms actualment estem complint amb les
taxes de forma adequada i en els darrers anys ha anat incrementant, per tant, és un fet positiu,
però també tenim clar que als municipis on ja s’està duent aquest tipus de projectes, que són
més de dos-cents, compleixen encara més amb escreix  i arriben a quasi taxes del vuitanta per,
cent, quan ara estem al cinquanta-nou, si no recordo malament, de recollida selectiva. Per tant,
és un bon sistema per millorar la recollida selectiva. En segon lloc, perquè ens haurem d’
adaptar al compliment de les noves directives de la Unió Europea, que fixen uns objectius pel
2025, pel 2030 i pel 2035, i que, per tant, poc a poc hem d’anar incrementant aquestes taxes
perquè la normativa de la Unió Europea no parla només de la recollida selectiva, el tan per cent
de les recollides selectives, sinó de tanl per cent de la matèria reciclada, és a dir, no tot el que
recollim selectivament es pot reciclar i, per tant, també en aquest sentit hem d’estar atents als
canvis de normatives i en la mesura possible, doncs també avançar-nos. En tercer lloc perquè
creiem que és possible millorar l’avanç econòmic de la gestió dels residus i és que, tot i que
sembli una paradoxa, la brossa val diners. Dipositar els residus als contenidors incorrectes, fa
augmentar el cost del servei de la recollida que ha de pagar l’Ajuntament, i cada vegada estem
veient com estem pagant més per la gestió de residus, el pes del preu per la tona, per la gestió
de la tona de recollida, cada cop és més cara la fracció de resta, i això vol dir que sinó
comencem a fer els deures, els municipis que no facin els deures cada vegada hauran d’
assumir un preu més elevat per aquest servei. I en segon lloc també, relacionat amb els
ingressos i les despeses, el model de recollida porta a porta el que permet és que no sigui un
model de recollida de brossa anònim sinó que evidentment es podrà, diguem-ho així, identificar
a les persones que realitzen el model porta a porta, i això pot propiciar que en un futur si l’
Ajuntament ho considera convenient, doncs establir una taxa en funció del nombre de residus
que es generen o fins i tot de si s’està complint millor o pitjor amb el sistema establert del porta
a porta, és a dir, es pot bonificar o es pot donar uns certs premis a les persones o les famílies
que es prenguin tot el tema de la recollida selectiva i el reciclatge de forma seriosa, i ho facin
bé. I finalment, reforçar evidentment el compromís del municipi amb la sostenibilitat ambiental. I
ho presentem ara que dèiem que estàvem a la meitat de legislatura perquè, precisament,
creiem que hem de prendre algun tipus de decisió abans de que s’acabi la legislatura i,
sobretot, tenir en compte, que l’Ajuntament té un contracte de “rènting” de contenidors aeris
que es va signar a l’any 2019 i que finalitza a l’any 2024 i, per tant, abans de prendre una
decisió sobre renovar aquest tipus de contractes o no, estaria bé també saber si volem canviar
o fer altre tipus de model de la recollida selectiva al municipi. La recollida selectiva es podria fer
en la fracció orgànica i resta, que és el mínim que es pot fer, o es podria amb totes les
fraccions, de fet hi ha altres municipis que només una zona del poble fa recollida selectiva porta
a porta i l’altra segueixen amb el sistema de contenidors. Per tant, hi ha diferents models, el
que hem d’estudiar quin és el model vàlid per Riudoms i el que ens beneficia i el que es pot fer
de manera més fàcil i començar per aquí i, evidentment, anar-lo millorant.

I considerem que l’estudi dels punts bàsics rentin que si que hauríem de tenir, és tenir en
compte la freqüència de recollida, és a dir, cada quan es recullen la brossa a nivell de porta a
porta, fer un sistema d’aportació diferenciada entre habitatges i establiments comercials, que
evidentment no tenen la mateixa rutina ni generen els mateixos residus, pensar en sistemes d’
aportació d’emergència per si algun veí alguna vegada no pogués dipositar la brossa quan
toca, què passa amb els serveis especials com els mercats o les fires, com fem aquest tipus de
recollida, com fem la lectura dels cubells o de la brossa. Com hem dit, serà un sistema que no
serà anònim i, per tant, hem de tenir en compte com identifiquem el model de recollida i també
tenir una previsió de costos. Evidentment que ens costarà fer aquesta transició i quins beneficis
econòmics o no ens aporta aquest canvi. I finalment, també creiem que seria positiu, tot i que
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nosaltres no ho hem especificat en el punt d’acords, és establir un pla pilot o definir un pla pilot
dins d’aquest estudi i veure quina és la zona en la qual podríem començar a fer una prova a
veure si aquest model funciona.
 
I en relació als acords, nosaltres el que sí que demanem en el primer acord és que es parli amb
Secomsa, Riudoms evidentment forma part del grup mancomunat de recollida de brossa a
través de l’empresa Secomsa, per tant, creiem que el més indicat, tenint en compte que és un
sistema mancomunat i públic, és que l’Ajuntament manifesti la voluntat de fer estudi i li digui a
Secomsa “Ei! Volem fer aquest estudi, ajudeu-nos, ja sigui tècnicament, econòmicament,
etcètera” i que, per tant, abans de finalitzar aquest any sapiguem si podem comptar amb
Secomsa per fer aquest tipus de treball o no. I igualment, independentment d’això, en qualsevol
cas, que l’Ajuntament reservés ja una partida pel pressupost de l’any vinent per efectuar aquest
estudi, ja sigui amb una licitació pròpia o a través de Secomsa com he dit abans. I precisament
perquè creiem que aquest és un punt important i que la ciutadania i que els grups polítics
hauríem de conèixer, la màxima informació abans d’encarar unes noves eleccions municipals
on tothom explicarà el seu programa electoral creiem que és necessari que aquest estudi es
tingui abans del 31 de desembre de 2022, per tal de que tots puguem fer la valoració
corresponent i decidim si apostem per un sistema de recollida porta a porta o pel contrari es
prefereix continuar amb el mateix model. I jo diria que ja està tot, i passo la paraula a Ricard
perquè faci la seva exposició de motius de la seva moció. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili, portaveu
del grup municipal d’ERC-AM perquè en faci la presentació.

El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal, fa la següent intervenció: «Bé, gràcies. Primer
de tot, destacar que això que ara explicàveu, el fet que avui dos grups d’aquest plenari hagin
decidir presentar una moció molt similar, això el que fa és evidenciar la necessitat que tenim d’
avançar amb fermesa amb tots aquests projectes que ens permetin lluitar contra el canvi
climàtic i impulsar la cura del medi ambient. Benvinguda sigui aquesta consciència que hem
volgut destacar presentant les dues mocions per separat. Dit això entrem en matèria, el canvi
climàtic ho sabem tots més enllà dels negacionistes, és un repte mundial i aquest repte s'ha
d'abordar des de tots els àmbits també des de la gestió dels residus municipals. De fet,
l'Agència de Residus de Catalunya, depenent de la Generalitat, fa una crida en el seu informe
de 2020 i llegeixo textualment: "a millorar la recollida selectiva" i precisament defensa els bons
resultats aconseguits amb el sistema de recollida selectiva porta a porta. En concret diu: "els
resultats de recollida selectiva assolits en els municipis que tenen en marxa sistemes porta a
porta són superiors tan en quantitat recollida com en qualitat de la separació". En general se
situen entre els 60 i el 80 per cent de recollida selectiva. De fet, la recollida porta a porta té
altres avantatges, com són el fet que retiren els contenidors de la via pública, almenys en
aquelles zones on es fa el porta a porta i també que el cost del reciclatge tendeix a ser menor.
A la vegada la mateixa Agència de Residus de Catalunya remarca, i en som ben conscients,
que el porta a porta suposa un canvi d'hàbits important i d'això també hem de ser tots
conscients de, si un dia, s'acaba aplicant el porta a porta, d'aquest canvi d'hàbits necessari que
pot generar alguna resistència, però que l'hem d'afrontar. Els darrers anys, ha dit abans, de
com s'han assolit dades de recollida selectiva dels residus superiors al 55 per cent. Abans
l'Enric parlava d'aquest darrer any, em sembla que deia del 59 per cent, xifra que també en
som tots conscients que compleix amb els objectius marcats per la Unió Europea. Per tant això
és positiu, ho volem posar de manifest, ho volem remarcar però també volem remarcar que
hem de seguir creixent i intentar fer salts destacats endavant. A Catalunya més de 200
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municipis ja han implantat el sistema de recollida selectiva porta a porta totalment o parcialment
i al Baix Camp l'utilitzen Riudecanyes, Riudecols, Colldejou, Duesaigües i properament també
s'ampliarà a d'altres municipis com l'Aleixar, Botarell, Maspujols, Vinyols i els Arcs. Tots són
més petits que Riudoms però comença a ser hora que els que són més grans de la comarca i
no només Riudoms també segurament alguns altres doncs fem un pas endavant. I aquí vull
destacar això que deia del total o parcialment també ho deia l'Enric de la CUP ja que el porta a
porta és un model que no té per què aplicar se ni en totes les fraccions ni de la mateixa manera
de tot el municipi ja que no és el mateix una zona amb adossats que un amb molts blocs de
pisos. L'últim element a destacar en les anteriors eleccions municipals tres de les candidatures,
Esquerra Junts i la CUP destacava amb la voluntat d'avançar en la recollida selectiva i amb
més o menys concreció tots feien referència al model porta a porta. Per tot plegat proposem
dos acords. El primer que l'Ajuntament de Riudoms, realitzi un estudi tècnic sobre la
implantació del model de recollida selectiva de residus porta a porta al municipi de Riudoms,
preferentment a través d'un encàrrec a l'empresa pública Secomsa. Aquest estudi inclourà
entre d'altres els següents aspectes, La previsió d'increment del percentatge de recollida
selectiva a Riudoms gràcies a aplicar el model porta a porta, informació dels diversos models
de porta a porta existents que es podrien implantar a Riudoms i la previsió d'impacte que tindria
cadascun d'aquests models; l'anàlisi òbviament de costos de la implementació i la consolidació
del model porta a porta a Riudoms, i molt important una proposta de prova pilot per aplicar la
recollida selectiva porta a porta a Riudoms. Creiem que és important que hi hagi aquesta prova
pilot també en part per poder superar reticències que hi pugui haver entre la ciutadania i també
òbviament pel bon funcionament de l'administració perquè qualsevol canvi s'ha de fer un
aprenentatge i una prova pilot, doncs s'hi pot contribuir pot ajudar. I el segon acord és que
aquest estudi estigui realitzat abans del 31 de desembre del 2022 i es lliuri als grups municipals
dins aquest mateix termini, només un últim apunt. Som conscients que pel que fa a aquest
segon acord el del termini hi ha alguna diferència amb la moció de la CUP però no tindrem cap
problema en què prevalgui en els seus terminis ja que en algun punt són una mica més
extensos que els que planteja la moció d'Esquerra, gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i dóna la paraula a la resta de portaveus dels
grups municipals.

A continuació, el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i
manifesta el següent: «Bones, com a conseller i membre de la Junta de Secomsa, estic més a 
favor de la moció. El que passa que sí que veig que crec que això no és tindria d’haver posat
com a moció sinó com a prec, perquè passa el mateix i com ho ha dit igual a la propaganda
electoral que vàreu fer, sinó al programa. Jo crec que aquestes coses dels impropis no té res a
veure amb la gent que molt té a veure quan va fer la volta per la planta vallesana, que molt era
dels impropis i de l'incivisme de la gent. Però, que és el que dic jo, us donaré suport en aquesta
moció. Cap problema, com a membre general de Secomosa. No puc donar altra dada, el que
passa que crec que això és com a doblegar tasques perquè ho portaveu a la propaganda
electoral. El programa vostre tots anàveu a una i crec que de la campanya també té molt
d'aquest tema. De totes maneres jo és el que he dit, jo l'hauria entrat, al meu parer, no com a
moció sinó com un com un prec, que crec que té més punts, de totes maneres, com he dit
donarà suport a la moció com he comentat. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i a continuació fa la següent intervenció:
«Al final com bé expliqueu a l'exposició de la moció del model de porta a porta per la recollida
de residus al nostre poble sembla que és un objectiu comú de la gran part dels grups d'aquest
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plenari. Jo crec de tota la totalitat. I això és una molt bona notícia, una molt bona notícia per tal
d'aquell objectiu comú, avançar per aconseguir-lo. Com a govern des de Junts per Riudoms,
ara mateix treballem per fomentar la recollida selectiva a fi de millorar els percentatges,
sensibilitzant i conscienciant els veïns i veïnes de Riudoms. Ara ho fem en aquesta campanya
col·lectiva de la bona brossa on també Secomsa, no només n'és partícip sinó que també n'és
impulsor. El porta a porta podria representar segurament un pas més en el camí de la
sostenibilitat ambiental i per això crec que ens hem de felicitar que tots els aquí presents doncs
hi apostem. I per tant el Govern estem totalment d'acord en realitzar un estudi a través de
l'empresa comarcal de recollida de residus Secomsa, un estudi que pugui treure conclusions
sobre l'efectivitat d'aquest model a Riudoms. De fet no estem demanant res estrany, Secomsa
està implementant el porta a porta en diferents municipis de la comarca començant pel més
petit i anant cap al més gran a hores d'ara diguem que Secomsa és coneixedor de la voluntat
del municipi de Riudoms d'implementar el porta a porta, de fet el contacte entre l'Ajuntament de
Riudoms i Secomsa com bé saben molts dels aquí presents o alguns dels aquí presents
perquè són consellers comarcals, i no només això sinó que n'hi ha algun que està al consell
d'administració de Secomsa, doncs el contacte és continu per tal de gestionar directament
aquest servei i anar millorant en tot allò que calgui. En aquesta col·laboració i en aquest treball
conjunt hi tenen cabuda doncs moltíssimes accions. Accions com la que descriu la moció que
al final és una més de les accions que s'estan desenvolupant a Secomsa, i que es van duent a
terme en el moment que es creu oportú, tenint en compte també les possibilitats de Secomsa
que cal traslladar les a les necessitats de cada municipi en què Secomsa actua. La decisió de
Riudoms no serà unilateral de Riudoms, sinó que també serà una decisió de la qual Secomsa
en serà molt partícip i que per tant compartim totalment l'objectiu comú del porta a porta amb
els grups que la presenteu, també compartim la proposta del grup del PSC, en la seva
intervenció. I és per això, que no entenem que si la voluntat de tots és aquesta, a més és
conegut per tothom que la voluntat de tots és aquesta, que aquesta idea calgui traslladar-la en
format moció. Entenem que el fet de traslladar-la en format moció es deu més a una voluntat de
fer política o de fer propaganda entre cometes que no pas la voluntat d'aconseguir el porta a
porta. Més que una moció al respecte. El que sí que celebrem és que plegats puguem caminar
constructivament cap a un model de recollida selectiva que beneficiï a tot el nostre municipi
però no compartim la necessitat d'haver d'aprovar una idea en format moció quan realment ja
està prevista també en l'acció de govern i és per aquest motiu, que no donarem suport a la
moció, però sí que compartim la idea i això sí que volem que quedi clar i que per tant ens
comprometem a donar resposta a la voluntat d'avançar conjuntament cap al porta a porta, ens
comprometem inclús a sol·licitar aquest estudi a Secomsa durant els propers mesos i a
compartir amb els grups polítics del plenari el resultat d'aquest estudi, el resultat que se'n derivi
d'aquest estudi, per tal de poder-ne treure conclusions conjuntes, i per tal de poder definir
plegats allò que és més beneficiós per al nostre nostre municipi. Però insistim, si tots els aquí
presents coneixem el funcionament de la recollida en el nostre municipi i coneixem que la
recollida en el nostre municipi la fa Secomsa, no només la fa Secomsa sinó que té molt a dir les
capacitats que té Secomsa, que és l'empresa que gestiona els residus al nostre municipi i
inclús de fer aquest porta a porta. Jo crec que alguns dels aquí presents coneixem a més la
voluntat de Secomsa i el calendari de Secomsa per tal d'implementar aquest porta a porta en
diferents municipis del Baix Camp. Jo crec que també coneixent que Secomsa té la idea
d'estudiar el municipi de Riudoms durant l'any 2022 per tal d'implementar o no un porta a porta
l'any vint i tres, que això queda queda dintre d'aquell contracte dels contenidors que explicava
l'Enric, i que per tant, compartim l'objectiu, però entenem que no ha de ser en format de moció i
més quan hi entra una empresa comarcal on coneixem el seu funcionament. Continuem amb
les intervencions. En tot cas fem el mateix ordre. En primer, hi intervenen els dos grups que
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han sigut presentadors d'aquestes mocions i després el José també tindrà l'opció d'intervenir».
 
Finalitzada l’explicació, el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jódar.
 
El Sr. Enric Jódar, del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «En primer lloc els
aclariments de la qüestió tècnica de perquè ho presentem en format moció. En primer lloc,
perquè en un format de prec no hi ha debat i per tant no podríem tenir aquest debat. En segon
lloc perquè en un format de prec l'equip de govern pot acceptar el suggeriment o no acceptar-
lo. No té necessitat de posicionar-se i en cas que posem terminis com els que es posen
normalment a les mocions de la CUP tampoc té cap obligació de complir-los. Per tant per la
part tècnica, de perquè presentem aquesta proposta en format de moció, és precisament per
aquests dos motius i també perquè creiem que els que tan important és definir el què, com el
com i el quan, perquè moltes vegades i em remeto a la moció que vam presentar l'any 2019 de
l'arxiu municipal, que tenia uns terminis, i tot i així el govern municipal no els està complint. Per
tant, si ho el presentéssim com a format de precs, si les mocions ja no es compleixen, com a
prec ja no sé què passaria. Això en la qüestió tècnica. En la qüestió política, perquè si estem al
ple de l'Ajuntament de Riudoms per fer política. Jo vaig venir a aquest ajuntament em vaig
presentar en una formació política per fer política, i per tant vinc a fer una proposta política
perquè igualment política és decidir el model porta a porta com decidir no fer-lo. Per tant, venim
aquí a fer política, i sembla que sigui una qüestió pejorativa. Jo vinc claríssimament a fer
política com tots vostès, per tant, és que si fem una altra cosa, potser no hi haig de ser jo aquí,
no ho sé. Propaganda, el mateix dia que l'equip de govern grava un vídeo a les escoles
municipals, a l'escola BEAT, disculpes, per anunciar que s'instal·laran unes plaques solars, que
tots aquí estem d'acord també, i també compartim l'objectiu. I també vam estar a favor
d'aquesta inversió, però escolti’m, dons jo en el vídeo aquell, només he vist gent de l'equip de
govern. Potser han anat també a fer política i a fer propaganda vostès en gravar aquell vídeo,
per tant, política i propaganda aquí en fem tots. D'una manera o d'una altra però en fem tots,
uns més, uns menys, uns en saben més, uns en saben menys, però venim a fer el que venim a
fer que és política. Respecte a les qüestions més tècniques de la part de Secomsa, jo no tenia
informació que Secomsa tingués previsió de fer aquest tipus d'actuacions a l'Ajuntament, i en
cas que sigui així, jo el que hagués agraït és que en el moment que jo presento la moció, que la
vaig presentar ja fa dues setmanes, com a portaveu del grup municipal se'm digui: "Ei, hem
parlat amb Secomsa, la cosa està així, no veiem el fet de presentar la moció o no veiem el
tema dels terminis etcètera". Però no s'ha dit res tampoc. I el tema dels terminis és un altre, si
Secomsa, perquè tenim l'exemple de la RLT, que l'havíem de fer amb la Diputació i no el vam
fer amb la Diputació perquè finalment es va retrassar tan el tema de la Diputació que vam
haver d'escollir una empresa externa perquè ens fes aquesta feina tan necessària. Si Secomsa
passat demà, que jo crec que no, però sí suposant aquest cas diu: "No no, és que no ho podem
fer". L'Ajuntament s'ha de quedar de braços creuats si creu que és una necessitat per al
municipi? No, l'Ajuntament el que ha de fer és reservar una partida del pressupost de l'any
vinent i fer l'estudi d'una altra manera. I ja veurem si després en el moment d'implantar el model
seguim amb Secomsa. Però potser l'estudi si no ens el pot realitzar Secomsa, cosa que ja dic
que dubto. Doncs tirem per la nostra via, no perdem temps, i ja ens enganxarem amb Secomsa
quan vagin més bé de feina. Però excusar-se en el sentit que tots compartim el mateix objectiu,
i com compartim aquest mateix objectiu i estava al programa electoral, quan es presenta una
moció, no es considera pertinent presentar-la com a moció, o no es considera pertinent votar-la
a favor, malgrat compartir tot el que s'ha dit, doncs també és fer política decidir fer això. Per
tant, quan se'ns acut no acusa quan se s'insinua que hi ha determinats grups que presentava
una moció i que la presentem en àmbit de fer política o de fer propaganda, el posicionament
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polític d'un determinat grup també és fer política, per tant no entenem el perquè no s'està
donant suport a la moció que presentem la CUP com la que presenta Esquerra, quan se
suposa que tots estem amb la mateixa idea en relació al model de recollida porta a porta. I crec
que ja està, gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i fa la següent intervenció: «Com que has fet
una al·lusió directa, no era una crítica, el que fem política o propaganda només era l'argument
del nostre vot i que per suposar també un vot polític. No era una crítica, és que entenem que es
fa per això i per tant nosaltres també votem a consciència en aquest sentit. No és una crítica,
tots fem política, només faltaria».
 
A continuació, el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Ricard Gili, com a següent grup que
presenta una moció del mateix estil endavant.

El Sr. Ricard Gili, del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «Bé, gràcies.
Primer de tot deixeu-m'ho dir "bravo" Enric "bravo" Enric, en la forma de com ha explicat perquè
serveixen les mocions i per què serveixen els precs. Les mocions serveixen per generar el
debat i en els precs no n'hi ha. Per tant completament d'acord amb el que ha expressat l'Enric i
també completament d'acord en política i propaganda en fem tots alguns només, només amb
recursos propis, alguns només amb recursos propis, els altres amb altres recursos. I és evident
que el Govern li ha molestat que fem aquesta proposta, ho acabem de veure i la fem per
diversos motius, encara que els molesti el Govern, el principal és perquè considerem que és
una prioritat, és clau impulsar tots els grans projectes que puguem per tenir cura del medi
ambient i lluitar contra el canvi climàtic i això és política, i estem parlant de política, per tant per
nosaltres és prioritari potser també per altres grups sembla però ho volem evidenciar, ho podrà
evidenciar, no?. Després, també presentem aquestes dues mocions avui, perquè fins ara hi
estem, passat l'equador del mandat, no hem tingut notícia, no hem tingut notícia que el Govern
tingui previst fer cap avanç en l'àmbit de la recollida porta a porta. Per tant és del tot lògic que
vulguem prioritzar, que vulguem remarcar, aquesta necessitat, i perquè, i per això presentem
aquestes mocions. Tercer, perquè presentant aquestes mocions? Perquè el que diu el Govern
en el seu programa és poc concret. Jo me l'he mirat, sí que cita el porta a porta el govern i així
ho dèiem en la nostra moció però, no fixa cap termini ni cap estudi ni cap acció específica.
Esquerra Republicana el seu programa electoral, estudiarem a fons l'opció d'implantar la
recollida d'escombraries porta a porta i fer-ne una prova pilot que tingui en compte les
experiències d'altres municipis. La CUP, implantació del model de recollida porta a porta i
aplicar-lo gradualment mitjançant un pla pilot. Per tant, crec que tan Esquerra com la CUP són
bastant concrets. El programa electoral de Junts i també el pla de govern de l'actual govern
municipal, llegeixo textualment: «redissenyarem el sistema de recollida d'escombraries per a la
millora de la recollida selectiva i amb l'objectiu final de fer possible la recollida porta a porta».
No es parla de proves pilots, no es parla d'estudis, no es parla de terminis. Si avui presentem
aquestes mocions és perquè no ens acabem de fiar que sigui una prioritat i perquè ha passat
mig mandat. És evident que hi ha hagut COVID, i hi ha hagut la pandèmia però això no ha
passat i tenim tot el dret i ens sobta que algú se senti molest o fins i tot ofès. És per tot això,
que avui hem presentat aquestes dues mocions perquè hi creiem i probablement també creuen
els altres grups però ens sobta que algú s'ha sentit ofès. Creiem en la prioritat d'aquest projecte
i per això posem aquests elements sobre la taula per avançar. El Govern diu que votarà que
no. Evidentment és legítim, a la vegada diu que hi vol avançar. També és legítim i ens agrada
sentir-ho. En tot cas tot plegat genera confusió. Això ho entendran que generi confusió. Per
tant, els diem esperem veure aquest estudi que avui tan la CUP com Esquerra reclamen en
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aquest ple. Esperem veure'l aquest mandat i no li passin la patata calenta a Secomsa. Això és
responsabilitat de l'Ajuntament, és responsabilitat del govern. I que consti que volem que
l'estudi li encarreguin a Secomsa, i si pot ser que el faci Secomsa, perquè així ho hem dit,
gràcies».

Tot seguit, el Sr. Alcalde dóna la paraula a la resta de portaveus dels grups municipals.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del PSC, intervé i manifesta el següent: «Jo no em
sento al·ludit en mig d'aquesta mitja picabaralla que tenen. Com a conseller i membre de la
Junta General de Secomsa, dono suport a la moció. Simplement al meu parer ha sigut aquest.
Que l'Enric ha donat una explicació coherent, em sembla perfecte, però ja he dit que donaré el
meu suport a aquesta moció perquè seria molt hipòcrita sent membre de la Junta General de
Secomsa, i tenir com a objectiu arribar a aquest, a votar en contra. Pel tot el demés no em
sento al·ludit per res més, gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i seguidament fa la següent intervenció:
«Només a nivell declaratiu. Jo crec que aquesta moció no ha molestat a ningú, no sé si és el
meu to de veu o és la càmera o és "l'online" o no sé ben bé. És el contrari, al final creiem que
tots compartim el sentit de la moció i l'únic motiu i no era una crítica sinó que era perquè
realment, tots els que estem aquí estem fent política, nosaltres també fem política, creiem que
una moció de quelcom que ja s'està fent i que s’està desenvolupant, i que a més jo crec que el
que portava el programa electoral de Junts era avançar cap a l'objectiu, el porta a porta, i que
per tant, jo ho veig claríssim. Però bé, aquí hi ha la interpretació d'un redactat. N'hi ha tantes
com lectors d’aquest, llavors no entrarem en aquest debat. Sobretot insistir, que aquesta moció
no sona tan malament a ningú, al contrari. O sigui encantats de que sigui un projecte que és
compartit. L'únic que com des del Govern creiem que no és oportú una moció o votar a favor
d'una moció que entenem que és una acció de govern que s’està duent a terme, res més. I
inclús, si voleu us demano disculpes que el meu to de veu potser no ha sigut el correcte. Però
aquí no hi ha ningú molest, no hi ha ningú enfadat, no hi ha ningú que no consideri que sigui
positiu i ni molt menys pel tema de la política i la publicitat. Tots ho fem, era una crítica sinó que
entenem que aquesta acció és per fer política i publicitat que és el que ha fet el que sigui, no és
una crítica sinó que és l'argument i el sentit del nostre vot. I si s'ha entès el contrari, em ratifico
amb la meva explicació i no és pas que ningú estigui enfadat. Altres vegades sí, però amb això
no».

Després la de intervenció, el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, com a grup
municipal que va registrar primera moció, i se seguirà l'ordre.

Tot seguit, el Sr. Enric Jódar, del grup municipal de la CUP, fa la següent intervenció: «Si, bé al
final és una qüestió que no és només única d'aquesta moció, i és que està fent l'equip de
govern i que no està fent, com has dit bé Sergi tot és interpretable, el que està escrit tot i que jo
ho he interpretat d'una manera bastant específica, i el que no està escrit evidentment encara és
més interpretable per part de cadascú. Per tant, nosaltres també interpretem que l'equip de
govern en aquesta qüestió potser no hi ha estat treballant prou, per això evidentment, en el
mateix sentit que deia el Ricard ho volem posar de manifest que per a nosaltres també és una
prioritat, i per tant, el fet de donar suport o no en funció de si l'equip de govern ja hi està
treballant o no. Bé és que jo també tinc un programa polític i em vaig presentar un programa
polític amb unes sigles i el meu programa polític deia unes coses i jo el que haig de fer és
treballar perquè aquest programa polític s'implanti, dins o fora del govern. Si puc des de dins
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millor i si no puc des de dins condicional des de fora, per tant, el fet que l'equip de govern està
fent "X" coses o no, justifica el sentit del vot. Penso que sí l'exposició de motius i els acords,
estem d'acord valgui la redundància, no entenem el perquè hi ha d'haver aquesta reiteració en
el fet de defensar que és una cosa que l'equip de govern ja està treballant, no es pot presentar
una moció, un prec, una qüestió al respecte i no es pot votar a favor. Simplement és això, i és
un debat que és recurrent però fer l'aclariment en aquest sentit que ho trobem una mica, no sé
si incoherent perquè al final és el posicionament del grup municipal i molt respectable, però
perquè ens hi hem trobat més d'una vegada i que ens sobta. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili.
 
El Sr. Ricard Gili, del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «Deixeu-me
només acabar amb una mica d'ironia, si estan encantats el grup de Junts vota que no, quan no
estiguin encantats ja no sé quin altre vot els queda. I amb això tanco, gràcies».
 
El Sr. Alcalde a continuació manifesta el següent: «Bé, és política ho sigui si al final ara ens
dediquem a debatre de tot l'acció de govern en format moció podríem fer plens de quinze hores
i no acabaríem mai».
 
El Sr. Ricard Gili respon: «Per això, per això normalment no ho fem».
 
El Sr. Alcalde respon dient: «Val. D’acord, ja està. És que crec que ha quedat clar tota
l'exposició. Simplement el que vull que quedi clar, és que el grup municipal de Junts no ens
hem molestat per la moció perquè algú ho ha dit i no és així. I per tant, anem a portar la moció
a votació. En aquest cas farem dos votacions, perquè les mocions presentades amb dos punts
diferents. La primera moció que es portarà a votació és la moció que presenta en aquest cas la
CUP, per tal de que es realitzi aquest estudi sobre el model de recollida de residus porta a
porta, que és el punt número 14 de l'ordre del dia d'avui».

Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb els vots a favor dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria
Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric Jódar i José Manuel Hernández, i amb els vots en contra
dels Srs. Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria
Bages i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.
 

Fets

En data 12 de setembre de 2021 el grup municipal de la CUP ha pesentat una moció per a la
realització d'un estudi sobre el model de recollida de residus porta a porta, per a ser tractada en
el Ple ordinari (registre d'entrada núm. 4312990004-2021-004586-2). El text literal de la qual és
el següent:
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"MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) PER LA
REALITZACIÓ D'UN ESTUDI SOBRE EL MODEL DE RECOLLIDA DE RESIDUS PORTA A
PORTA
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS

A Riudoms la recollida selectiva es va implantar als anys 90 i a inicis del 2000 es va modificar
aquest sistema instal·lant progressivament contenidors soterrats a tot el municipi.

Segons les estadístiques del portal ARC de l’Agència de Residus de Catalunya, l’any 2000 es
recollien selectivament un 21,7% dels residus totals generats al municipi, mentre que als anys
2015-2017 les xifres varien entre el 30-40%. Darrerament, a Riudoms s’han assolit xifres d’
entre el 56% i el 59%, un fet que posa de manifest que la conscienciació ciutadana ha
augmentat des d’aleshores.

La Unió Europea va aprovar l’any 2018 les noves directives en el marc del paquet de l’
economia circular Directiva (UE) 2018/851 del Parlament Europeu i del Consell, de 30 de maig
de 2018, per la qual es modifica la Directiva 2008/98/CE sobre els residus, que fixa els
següents objectius:

- Pel 2025, assoliment del 55% en pes de residus reciclats o preparats per la reutilització.
- Pel 2030, assoliment del 60% en pes de residus reciclats o preparats per la reutilització.
- Pel 2035, assoliment del 65% en pes de residus reciclats o preparats per la reutilització.

Tot i que actualment Riudoms compleix amb les taxes establertes per l’any 2025, es considera
necessari millorar aquests resultats. L’augment del reciclatge pot tenir un impacte positiu en les
despeses associades al servei de recollida de residus i alhora referma el compromís del
municipi amb la sostenibilitat ambiental.

Per tal d’augmentar la quantitat recollida de residus valoritzables com la seva qualitat, a
Catalunya hi ha uns 200 municipis que han optat per implantar el model de recollida porta a
porta (PaP). A la comarca del Baix Camp ja n’hi ha quatre: Colldejou (2018), Duesaigües
(2018), Riudecols (2018) i Riudecanyes (2000).

La recollida selectiva porta a porta pot efectuar-se de la totalitat de fraccions presents als
residus municipals, però per tal que a un municipi li sigui reconeguda tècnicament l’adopció del
sistema esmentat haurà d’efectuar porta a porta com a mínim la recollida selectiva de la FORM
i de la fracció Resta. També hi ha experiències de recollida mixta en un mateix municipi (en
unes zones mitjançant PaP i en altres mitjançant contenidors).
 
Els resultats dels municipis catalans que tenen en marxa sistemes d’aquesta mena demostren
que els sistemes PaP compleixen els objectius d’augmentar dràsticament les quantitats
recollides selectivament i millorar la qualitat en la separació, oferint a més a més immediatesa
en l’obtenció de resultats i estabilitat en el seu manteniment al llarg del temps.
 
Atès que els ens locals són els responsables de la gestió dels residus municipals segons el que
disposa la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim local (LRBRL) i el Text
Refós de la Llei Reguladora de Residus (TRLR).
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Atès que l’Ajuntament de Riudoms té mancomunat el servei de recollida de residus, prestant
aquest servei l’empresa Serveis Comarcals Mediambientals, SA (Secomsa).

Atès que l’any 2019 l’Ajuntament de Riudoms va signar un contracte pel “subministrament,
manteniment i instal·lació de contenidors aeris per a la recollida selectiva de residus de
Riudoms, mitjançant rènting”. Atès que aquest contracte té una durada de cinc anys i per tant
finalitza l’any 2024. Atès que abans de realitzar una nova concessió d’aquest servei, cal
avaluar totes les alternatives possibles.

Atès que la transició cap a un model de recollida PaP permet l'aplicació de taxes
d'escombraries de pagament per generació. Atès que l’Ajuntament tindria la possibilitat d’
aplicar una taxa d’escombraries segons la quantitat de residus que es generin per habitatge
o  establiment i el grau de compliment del sistema PaP.

Atès que la realització d’un estudi sobre el model de recollida PaP hauria de tenir
en consideració, entre d’altres aspectes:

a) Model d’aportació diferenciat per les diferents zones del municipi (PaP, mixt, altres)
i) Freqüència de recollida
ii) Aportació diferenciada als habitatges i als establiments
iii) Sistema d’aportació d’emergència
iv) Altres serveis: Mercats, Fires, etc.
 
b) Control i seguiment
i) Lectura de cubells i bujols
ii) Sistema de tancament d’àrees
 
c) Previsió de captació de totes les fraccions
 
d) Previsió de costos
i) Retorn obtingut per a cada fracció
ii) Inversió, manteniment i contractació de personal
iii) Balanç econòmic anual
 
e) Proposta d’aplicació d’un pla pilot amb el sistema PaP en una zona del municipi
 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Sol·licitar a Serveis Comarcals Mediambientals, SA (SECOMSA) la realització d’un
estudi per la implantació del servei de recollida de residus porta a porta al municipi de Riudoms.

Aquesta sol·licitud es realitzarà abans del 31 de desembre de 2021.

SEGON.- Incloure una partida al pressupost municipal de l’Ajuntament per a l’any
2022 destinada a la realització de l’estudi per la implantació del servei de recollida de residus
porta a porta.
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En cas que SECOMSA no pugui dur a terme l’estudi, aquest es realitzarà per part de l’
Ajuntament de Riudoms.

TERCER.- En qualsevol cas, els resultats de l’estudi hauran d’obtenir-se abans del 31 de
desembre de 2022.

QUART.- Presentar els resultats de l’estudi als grups municipals i difondre’ls a través dels
mitjans de comunicació de l’Ajuntament de Riudoms abans del 31 de gener de 2023.

CINQUÈ.- Confeccionar una campanya de sensibilització ciutadana per difondre la necessitat d’
implantar nous sistemes per potenciar el reciclatge en origen".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR  la moció presentada pel grup municipal de la CUP per a la realització d'un estudi
sobre el model de recollida de residus porta a porta.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS MUNICIPALS D'ERC-AM I15. 
JUNTS PER RIUDOMS PER REBUTJAR LA CONSTRUCCIÓ DE LA LÍNIA ELÈCTRICA
AÈRIA DE MOLT ALTA TENSIÓ MAT VALMUEL-BEGUES
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Sr. Alcalde manifesta el següent: «En aquest cas és una moció conjunta. La proposta inicial del
grup d'Esquerra Republicana a la Junta de Portaveus, i és per això, que el seu portaveu en farà
l'exposició de motius que serà conjunta després amb el regidor Josep Maria Bages». Tot
seguit, dóna la paraula al regidor Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM.
 
El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta el següent: «Be d'acord, gràcies. Com tots sabem a les
portes del mes d'agost es va publicar al BOE, el Butlletí Oficial del Estado, el procés
d'informació pública de l'estudi d'impacte ambiental i la sol·licitud d'autorització administrativa
d'un projecte que pot causar un gran dany al territori. Es tracta de la línia de Molt Alta Tensió,
MAT “Valmuel-Begues”, que aniria de l'Aragó a les portes de Barcelona creuant Terres de
l'Ebre, Camp de Tarragona i el Penedès, i afectant municipis molt propers Duesaigües,
Riudecols, Alforja, L'Aleixar, Almoster, la Selva del Camp, municipis que coneixem tots
sobradament perquè són de la nostra comarca. De fet afecta espais naturals protegits com la
serra de Pàndols, la Serra de Llaberia, les serres de Pradell i l'Argentera i les muntanyes de
Prades per dir-ne alguns. Es tracta per tant d'un “macroprojecte” energètic d'una empresa
privada, destacada això de privada, que preveu diverses centrals i parcs eòlics i que obriria la
veda a altres futures centrals del mateix promotor que ara ni tan sols estan dibuixades al mapa.
Aquest projecte de MAT, tot i l'origen renovable de l'energia s'empara en un model de
producció i distribució d'energia de grans oligopolis donant continuïtat a l'actual estructura del
mercat elèctric que és notícia en les últimes setmanes i mesos per aquests preus desorbitats
de la electricitat, i, per tant, també de les disfuncions que genera aquest model en el cost de l’
energia. Es tracta d’un projecte de producció d’energia allunyada dels centres de consum,
generant emissions i impacte paisatgístic amb el seu transport, que en cap cas, dóna resposta
els reptes globals que enfronta el planeta contra el canvi climàtic, ni els principis que promou l’
Agenda 2030. A més, aquest projecte planteja poquíssimes alternatives per fer aquesta MAT,
per exemple, evita parlar de l’opció que aquesta MAT segueixi el traçat d’infraestructures que ja
existeixen com l’AP-2 i la AP-7, i també s’oblida de la possibilitat de soterrar la línia, opcions
que òbviament tindrien un impacte molt menor pel territori. Cal, per tant, un model de producció
d’energia distribuïda, democratitzada i propera a les àrees de consum evitant les
concentracions de producció en determinats territoris, que produeixen un elevat impacte
acumulatiu i generen un important cost en el transport. També cal destacar que aquest és un
projecte dissenyat completament d’esquena al territori, que no ha pogut participar, ni en la
necessitat del mateix, ni si s’esqueia en el disseny del recorregut. L’impuls de les energies
renovables no es pot fer a esquena al territori i encara menys en funció d’interessos privats, de
corporacions que únicament contemplen com a objectiu els guanys econòmics i que els
prioritzen per sobre de qualsevol altre consideració social, ambiental, o de mínima sostenibilitat.
Unes condicions que tindrien greus efectes sobre la nostra pagesia, el nostre paisatge i el
nostre medi natural. Per tot plegat, aquesta moció conté un seguit d’acords, que, com deia
abans l’alcalde, exposarà el regidor de Junts per Riudoms amb qui presentem conjuntament
aquesta moció, Josep Maria Bages».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili.

El Sr. Josep Maria Bages, regidor del grup municipal de Junts, intervé i manifesta el següent:
«Bona tarda. Per tot això exposem els següents acords: el primer, manifestar el rebuig i total
oposició a la construcció de la línia aèria elèctrica de 400KV MAT Valmuel-Begues, molt
especialment tal i com està configurada en el projecte publicat al BOE el passat 28 de juliol.
Segon, expressar el nostre suport a les comarques i municipis afectats per aquest projecte de
MAT Tercer, demanar al Govern Espanyol la retirada d’aquest projecte de MAT. Quart, exigir. 
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al Govern Espanyol la creació d’una estratègia sobre renovables que estableixi un acord entre
tots els territoris i agents afectats i que protegeixi les zones d’alt valor agrícola i forestal, tot
donant veu al territoris especialment en els grans projectes tant com de producció com de
distribució. Cinquè, demanar al Govern Espanyol la priorització d’ús dels espais antropitzats a l’
hora d’aprovar projectes de producció i distribució d’energies renovables, com a mesura per
protegir els espais agrícoles i forestals d’alt valor i minimitzar l’impacte paisatgístic i territorial
dels mateixos. I sisè, reiterar el compromís d’aquest Ajuntament amb la transició energètica, tal
com estableixen els objectius de l’Agenda 2030 de l’ONU i els compromisos per un territori
neutre en emissions el 2050».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Bages i dóna la paraula a la resta de grups
municipals, seguint l’ordre habitual.

Tot seguit, el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i
manifesta el següent: «El primer, que donarem suport en aquesta moció. Però, ull. Estic molt d’ 
acord, és que inclús hem fet una amplia exposició sobre això, però que portem això com si fos
competència de l’estat, i per aquí no. És competència de la Generalitat, deixem-ho clar aquí, i
en acabat pel demés, donaré suport a la moció però que quedi molt clar. I com dieu “fem
política”, l’Estat no té res a veure amb això, no és competència de l’Estat, és competència de la
Generalitat, i no hi he d’aportar res més, en donaré suport. He escrit moltes línies sobre aquest
tema. Gràcies. Només que volia aclarir això, no és competència a l’Estat sinó de la Generalitat.
Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al portaveu de la CUP.

El Sr. Enric Jódar, portaveu de la CUP, intervé i manifesta el següent: «Sí, bé, la Candidatura d’
Unitat Popular, en l’àmbit nacional ja ha mostrat públicament el seu posicionament en contra de
la construcció d’aquesta MAT. Tal és així, que el posicionament de la CUP és contrari, que
nosaltres hem decidit presentar-hi al·legacions per aturar aquest projecte que considerem que
és un atemptat més contra les nostres comarques, i també a les terres de l’Ebre evidentment, i
que no ve de nou, i que en els últims anys estem patint un allau d’iniciatives privades i també
nosaltres no ens neguem de dir-ho, amb el suport polític d’Esquerra i Junts des del Govern que
estan donant suport a iniciatives, que estan trinxant poc a poc, o més, el nostre territori.
Òbviament la CUP votarem a favor aquesta moció però també és indispensable que fem
algunes observacions; en primer lloc, l’empresa “Forestalia”, què és l’empresa que projecta
aquesta línia de molt alta tensió, és la mateixa que també està promovent plans solars al
territori Català. De fet, si es fa una mica de memòria, la CUP ja va presentar una moció en
aquest ple per aturar aquest tipus de construccions i, tal com ho vam fer nosaltres, aquest tipus
de mocions en contra d’aquests projectes d’iniciativa privada i sobretot extensius, s’han debatut
a molts municipis del nostre país també. El que volem dir és que la projecció de línies de molt
alta tensió és un pas més, en el pla d’aquests oligopolis energètics que amb el vist i plau del
Govern Estatal però també de la Generalitat, i ho reiterem, i en aquest cas coincidim amb la
visió del PSC, d’en José, és un pla dels oligopolis per acabar controlant un servei bàsic, com és
el subministrament elèctric. La CUP ja ha presentat algunes propostes en matèria d’una
empresa pública d’energia i creiem que el model a seguir, si volem tirar cap a les energies
renovables és que l’Estat, és que les Institucions Públiques siguin les responsables i les
gestores d’aquestes infraestructures. I reiterem en això que la producció energètica, doncs no
ha d’estar controlada per agents especuladors, ni per empreses privades com “Forestalia” i que
hauria d’estar amb organismes públics. Els arguments que presenta aquesta moció també
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sobre un model de producció, energia distribuïda democratitzada i propera a les àrees de
consum, així com la transparència en la planificació del transport d’energia. Com he dit abans,
ja son alguns elements que vam defensar nosaltres en el debat en el qual volíem que Riudoms
es suspenguessin temporalment les llicencies per instal·lar instal·lacions de plaques solars
fotovoltaiques en terme no urbanitzable, per tant, estem debatin una mica sobre el mateix, el
que ens sobta és que ara els posicionaments que abans eren d’una manera ara siguin d’una
altra, o com resulta que ve de l’Estat Espanyol i ve de l’Aragó potser els matisos són diferents.
Quan nosaltres sempre hem defensat el mateix i sobta que ara determinats grups potser no
acabin de fer el mateix discurs. I també em sembla remarcable, per exemple que la moció
esmenti com uns dels paratges a tenir en compte del riu Siurana, que és un riu espoliat per la
nostre comarca, deixant el Priorat sense recursos hídrics i que aquesta qüestió també l’hem
tractat nosaltres en aquest Ajuntament i que un altre cop, per un beneplàcit del Govern, la taula
de diàleg del riu Siurana, no sé si dir-ne diàleg o no, però com està de moda la paraula ho
deixarem així, ha passat molt de temps inactiva, ara es tornarà a reprendre però quan de temps
em estat sense aquesta taula de diàleg i això també és tenir cura del territori. I el Govern d’
Esquerra i Junts no han fet res, per tant, ens dona una mica la impressió que aquesta moció de
tota manera també tapa les vergonyes del Governs de la Generalitat. I ho diem en aquest sentit
perquè si el Govern de la Generalitat també hagués fet els deures i s’haguessin creat espais
naturals protegits, per exemple aquí al costat tindríem el Parc Natural de les Muntanyes de
Prades, o altres tipus d’organització i de legislació per tenir cura d’aquests espais, segurament
ara mateix tindríem més cobertura legal per intentar paralitzar per segons quins tipus de
projectes. Però bé, com he dit abans, nosaltres estem a favor en tot en tot el que sí que
defensa o com a mínim l’objectiu que defensa la moció i, per tant, hi votarem a favor. Estem al
costat i en la defensa del territori, volem una planificació democràtica del model de producció i
distribució de l’energia però emplacem a les forces del plenari que presenten avui8 aquesta
moció que no oblidin les responsabilitats que tenen amb la situació actual i que, per tant, es
treballi des de la Generalitat perquè aquest tipus de projectes no es pugui repetir i amb això ho
enllaço també amb la part del Decret d’Energies Renovables que és un decret que també el va
fer a esquenes al territori, que és precisament el que ara també critica aquesta moció, que
aquest projecte s’està fent a esquenes al territori, la CUP va ser l’única organització política que
en el Parlament va votar en contra d’aquest decret, que era un decret que es va aprovar en el
Parlament, i, per tant, nosaltres reiterem o defensem la nostra coherència i el que ens
agradaria que la resta dels grups polítics també tinguin el mateix posicionament no si ve la MAT
d’Aragó o si ve d’un altre zona, sinó que al final es tingui en compte les necessitats del territori.
Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili, per si vols
fer alguna intervenció al respecte.

El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta el següent: «Si, molt breument, quatre apunts, molt
esquemàtics. Bé, Enric, una mica exagerat tot això de que Esquerra dóna suport a empreses
que trinxen el territori, però bé. D’altra banda, sense conèixer el tema a fons, estic d’acord amb
tu, que és una llàstima que la taula del Siurana no s’hagi agilittzat i no s’estigui agilitzant, ho
comparteixo, per tant, autocrítica, no ho conec a fons, no hi estic implicat, però crec que és
evident que és així. José, també una cosa, si fos competència de la Generalitat ja s’hauria
aturat, no diré que sigui “Ostres Govern Espanyol aturi-ho”, però no és tan fàcil, i per tant,
tampoc direm “Generalitat no ho para perquè no vol” perquè no és així, és allò com “no, els
presos no surten de la presó perquè no obren la presó”, tampoc és tan fàcil, no?. Intentem
parar els discursos reduccionistes. I fer l’apunt de que institucions dirigides per Esquerra, com
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la Diputació, el Consell Comarcal del Baix Camp, també de molts municipis, també de Junts
han liderat el rebuig a la MAT i ho han fet no posant-se de perfil, si no amb contundència. Ho
hem vist en actes constitucionals aquestes darreres setmanes. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i fa la següent intervenció: «Només remarcar la
última cosa que deia ara en Ricard, i això és cert, les institucions presidides per Esquerra amb
un Govern de col·lisió amb Junts, i jo crec que això també cal que quedi clar, hem liderat una
sèrie de declaracions i actes per demostrar el rebuig a la MAT, i que, per tan, no és només una
qüestió del municipi, és una qüestió del territori i jo crec que el posicionament de tots està molt
clar».
 
Finalitzada l’explicació, el Sr. Alcalde pregunta al regidor del PSC per si vol fer alguna
intervenció.

El Sr. José Manuel Hernández manifesta el següent: «No, només dir que agraeixo molt a l’
Enric. Territori, sí, però mirant cap a casa nostra, i això és molt positiu. Ho reconec, m’agraden
les coses com són, fem política quan toca, no en fem quan no toca, però mirem el mal que
tenim a casa i si que, com diu Ricard, no és tot culpa d’un o culpa d’un altre, però no diem el
diàleg fàcil “ la culpa és de Madrid”, “la culpa és de l’Estat”, no, mirem a casa, que sabem tots
que depèn de la Generalitat. Simplement molt agraït a les autocrítiques, que jo soc el primer,
estimo a la meva terra, estimo a Catalunya com ningú, i quan veig un mal en nosaltres crec que
és més positiu dir “ho em fet malament” que no fotre les culpes als demes. Per aquest motiu,
estic molt agraït per l’aclariment. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha cap regidor més que vulgui fer alguna altra intervenció.

A continuació, el Sr. Enric Jódar, del grup municipal de la CUP, manifesta el següent: «Si, jo
només per l’aclariment, pel que comentava en Ricard, torno a llegir la frase, no sé com l’he
llegit abans o si l’he llegit massa ràpid, o l’he dit diferent. Jo el que estava dient quan parlava d’
Esquerra i Junts, pel territori, bé, Esquerra i Junts perquè ho he dit en els dos sentits, en els
dos grups polítics, que les nostres comarques, que en els últims anys, estan patint un allau d’
iniciatives privades, amb el suport polític d’Esquerra i Junts, estan trinxant el nostre territori. És
a dir, no m’imagino als militants d’Esquerra i Junts anant a trinxar el territori però sí que en el
suport polític i en les iniciatives polítiques que estan duent a terme faciliten que empreses
privades ho puguin fer. Matiso, només, en el benentès que potser no ho he explicat bé en el
seu moment. Gràcies».
 
Per finalitzar, el Sr. Alcalde afegeix la següent intervenció: «Ja veig que avui la lectura de les
pantalles porta a mala interpretació. Hi ha un debat aquí d’interpretacions important, en tot cas,
jo crec que el posicionament de cadascú de nosaltres i dels grups que representem està clar,
no només a nivell municipal, sinó a nivell del territori i que, per tant, també crec que la
coherència política es veu reflectida en aquesta moció. En aquesta moció que portem a votació
ara que és el punt número quinze de l’ordre del dia d’avui».

Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció.
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Fets

En data 12 de setembre  de 2021 els grups municipals d’ERC-AM i Junts per Riudoms han
presentat conjuntament una moció per rebutjar la construcció de la línia elèctrica aèria de molt
alta tensió MAT Valmuel-Begues, per a ser tractada en el Ple ordinari (registre d'entrada núm.
4312990004-1-2021-004587-2). El text literal de la qual és el següent:
 
"MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC-AM I JUNTS PER RIUDOMS
A L’AJUNTAMENT DE RIUDOMS PER REBUTJAR LA CONSTRUCCIÓ DE LA LÍNIA
ELÈCTRICA AÈRIA DE MOLT ALTA TENSIÓ MAT VALMUEL-BEGUES
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
El BOE (Butlletí Oficial de l’Estat) del 28 de juliol passat va publicar el procés d’informació
pública de l’estudi d’impacte ambiental i la sol·licitud d’autorització administrativa prèvia del
projecte línia aèria elèctrica de molt alta tensió (MAT) “Línea eléctrica 400 KV SET Valmuel –
CS Promotores Begues”, un macroprojecte energètic amb diverses centrals eòliques i solar
situades a Terol (Parc solar fotovoltaic ‘Jaime I’ i quatre parcs eòlics ‘El Pelado’, ‘Honos’, ‘Lera’
i ‘San Vicente’ amb 32 aerogeneradors) i que inclou aquesta nova línia de molt alta tensió que
creuarà el sud de Catalunya, des de Batea fins a Begues.
 
En concret, la MAT, que tindrà 180 quilòmetres només a Terres de l’Ebre, Tarragona i
Penedès, travessa vuit comarques catalanes, afectant de manera directa els municipis de
Batea, Gandesa, Corbera d’Ebre, La Fatarella, Ascó, Móra d’Ebre, Garcia, el Masroig, Falset,
Pradell de la Teixeta, Duesaigües, Riudecols, Alforja, l’Aleixar, Almoster, la Selva del Camp, l’
Albiol, Alcover, El Milà, Valls, Vallmoll, Puigpelat, Nulles, Vilabella, Bràfim, Montferri, Rodonyà, i
del Baix Penedès: Masllorenç, la Bisbal del Penedès, Llorenç del Penedès, Sant Jaume dels
Domenys i l’Arboç, i de forma indirecta però no menyspreable, molts municipis a l’entorn dels
esmentats.
 
El projecte, impulsat pel Grup empresarial de FORESTALIA, proposa una MAT de titularitat
privada i d’ús exclusiu del seu promotor, té una longitud aproximada de 274 km i 475 torres
elèctriques, amb l’objectiu de transportar energia produïda a l’Aragó, cap a l’àrea metropolitana
de Barcelona, podent acollir futurs centrals de producció del mateix promotor, sota la justificació
de la major capacitat de producció d’energia solar i eòlica de l’Aragó i que a Catalunya hi ha
unes necessitats de consum d’electricitat molt grans que no seran satisfetes pel propi país.
 
Aquest projecte de MAT, tot i l’origen renovable de l’energia produïda, s’empara en un model
de producció i distribució d’energia de grans oligopolis, donant continuïtat a l’actual estructura
del mercat elèctric i les disfuncions que genera en el cost de l’energia.
 
Es tracta d’un projecte de producció d’energia allunyada dels centres de consum, generant
emissions i un gran impacte paisatgístic amb el seu transport que, en cap cas, dóna resposta
als reptes globals que enfronta el planeta contra el canvi climàtic ni als principis que promou l’
Agenda 2030.
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Les escasses i poc realistes alternatives proposades en el mateix projecte, son,
presumptament, menys viables, i semblen predeterminar, de manera intencionada, el traçat
definitiu que es proposa, sense contemplar la utilització d’espais ja antropitzats, com ara que la
MAT segueixi el traçat d’infraestructures viàries existents, amb possibilitat de circuits soterrats,
o anar a buscar la connexió als SET de Saragossa, molt més propers i, per tant, amb un
impacte molt menor pel territori.
 
Tot i la possibilitat existent de vendre concessions d’ús de la MAT per part de la promotora, cal
remarcar la titularitat privada de la mateixa, un model de transport d’energia inexistent fins la
data al nostre país i que obre la porta a un escenari de competència entre grups privats que pot
acabar amb un impacte molt elevat pel territori, amb multitud de línies de diferent titularitat per
connectar els mateixos àmbits.
 
També cal fer referència a l’impacte acumulatiu que algunes comarques, com el Baix Camp i la
Terra Alta, ja pateixen amb les centrals eòliques i solars, i que ara es veurà incrementat amb un
línia d’alta tensió que contradiu la pròpia llei del sector elèctric, que parla de minimitzar el cost
del conjunt del sistema a l’hora de transportar l’energia. Cal un model de producció d’energia
distribuïda, democratitzada i propera a les àrees de consum, evitant les concentracions de
producció en determinats territoris, que produeixen un elevat impacte acumulatiu i generen un
important cost en el transport.
 
La llei del sector elèctric també esments la necessitat de transparència en la planificació del
transport de l’energia, i ens trobem amb un projecte dissenyat completament d’esquena al
territori, el qual no ha pogut participar ni en la necessitat del mateix ni, si s’esqueia, en el
disseny del recorregut des d’un principi, com hauria estat desitjable.
 
En aquest sentit, la MAT Valmuel-Begues sembla no tenir en compte els valors paisatgístics
descrits ens els diferents Catàlegs del Paissatge i afecta espais naturals protegits del PEIN i
àrees ZEPA i ZEC de la xarxa Natura 2000, concretament: Sistema prelitoral meridional, Serra
de Pàndols-Cavalls, Pas de l’Ase, riu Siurana i planes del Priorat, Tivissa-Vandellòs-Llaberia,
Serra de Llaberia, serres de Pradell i l’Argentera, Muntanyes de Prades i el Montmell-
Marmellar, generant un impacte important a nivell mediambiental, paisatgístic i socioeconòmic,
el qual queda molt poc justificat en la pròpia memòria del projecte.
 
Es tracta d’un projecte publicat en ple període vacacional, amb impacte en el paisatge, en el
territori i la ciutadania, en les activitats econòmiques tradicionals i en els espais naturals i
estratègics del territori català. L’impuls de les energies renovables no es pot fer d’esquena al
territori i encara menys en funció d’interessos privats de corporacions que únicament
contemplen com a objectiu els guanys econòmics, prioritzant-los per sobre de qualsevol altra
consideració social, ambiental o de mínima sostenibilitat, i que tindrien greus efectes i
externalitats negatives sobre la nostra pagesia, el paisatge i el medi natural. Aquestes greus
afectacions són degudes a les úniques consideracions econòmiques de maximització dels
beneficis per part de determinades empreses, les quals, pujant a cavall d’una pretesa
generació d’energies renovables, obvien absolutament l’impacte que tenen els enormes canals
de transport d’aquestes energies, com és el cas, optant per la solució que els és menys
costosa i, per tant, més rendible als seus únics interessos.
 
Per tot l’exposat, proposem l’adopció dels següents
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ACORDS
 
PRIMER - Manifestar el rebuig i total oposició a la construcció de la línia aèria elèctrica de
400KV MAT Valmuel-Begues, Molt especialment tal i com està configurada en el projecte fet
públic al BOE del passat 28 de juliol.
 
SEGON - Expressar el nostre suport a les comarques i municipis afectats per aquest projecte
de MAT.
 
TERCER - Demanar al govern espanyol la retirada d’aquest projecte de MAT.
 
QUART- Exigir al govern espanyol la creació d’una estratègia sobre renovables que estableixi
un acord entre tots els territoris i agents afectats i que protegeixi les zones d’alt valor agrícola i
forestal, tot donant veu al territori especialment en els grans projectes tan de producció com de
distribució.
 
CINQUÈ - Demanar al govern espanyol la priorització d’ús dels espais antropitzats a l’hora d’
aprovar projectes de producció i distribució d’energies renovables, com a mesura per protegir
els espais agrícoles i forestals d’alt valor i minimitzar l’impacte paisatgístic i territorial dels
mateixos.
 
SISÈ - Reiterar el compromís d’aquest ajuntament amb la transició energètica, tal com
estableixen els objectius de l’Agenda 2030 de l’ONU i els compromisos per un territori neutre
en emissions el 2050".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada conjuntament pels grups municipals d'ERC-AM i Junts per
Riudoms, per rebutjar la construcció de la línia elèctrica aèria de molt alta tensió MAT Valmuel-
Begues,
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Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM PER A REALITZAR UN16. 
ESTUDI SOBRE LA IMPLANTACIÓ DEL MODEL DE RECOLLIDA SELECTIVA DE RESIDUS
PORTA A PORTA A RIUDOMS

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb els vots a favor dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria
Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric Jódar i José Manuel Hernández, i amb els vots en contra
dels Srs. Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria
Bages i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.

Fets

En data 12 de setembre de 2021 el grup municipal d’ERC-AM ha presentat una moció sobre la
implantació del model de recollida selectiva de residus porta a porta a Riudoms, per a ser
tractada en el Ple ordinari (registre d'entrada núm. 4312990004-1-2021-004588-2). El text literal
de la qual és el següent: 
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM PER REALITZAR UN ESTUDI
SOBRE LA IMPLANTACIÓ DEL MODEL DE RECOLLIDA SELECTIVA DE RESIDUS PORTA
A PORTA A RIUDOMS
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El canvi climàtic és un repte mundial. I aquest repte s’ha d’abordar des de tots els àmbits,
també des de la gestió de residus municipals.

L’Agència de Residus de Catalunya, depenent de la Generalitat de Catalunya, fa una crida en
el seu informe de 2020 a “millorar la recollida selectiva i l’eficiència dels processos de
tractament de residus”. En aquest sentit, afirma que “cal millorar la participació dels comerços,
serveis i ciutadania en la prevenció de residus i la recollida selectiva de les fraccions
valoritzables”. I també afegeix que “els models de recollida, els tractaments i les
infraestructures han de ser eficients i suficients per processar els residus valoritzables i
aconseguir nous productes o matèries primeres”.

La mateixa Agència de Residus de Catalunya defensa els bons resultats aconseguits amb el
sistema de recollida selectiva porta a porta. Així, exposa que “els resultats de recollida selectiva
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assolits en els municipis que tenen en marxa sistemes porta a porta són en general superiors,
tant en quantitat recollida com en qualitat de la separació (en general se situen entre el 60 i el
80% de recollida selectiva)”.

La recollida selectiva porta a porta consisteix en lliurar els residus al servei municipal de
recollida davant de la porta de casa, en uns dies i hores determinats per a cada fracció. A
través d'un model porta a porta es pot fer la recollida de totes les fraccions domèstiques amb
recollida a la via pública (rebuig, FORM, vidre, envasos i paper i cartró), o la recollida només
d'algunes fraccions, que com a mínim són rebuig i FORM, mantenint els contenidors per a la
resta de fraccions.

Els principals avantatges de la recollida selectiva porta a porta són, segons l’Agència de
Residus de Catalunya:

- nivells més alts de recollida selectiva i recuperació.
- es retiren els contenidors de la via pública (més espai a la via pública, no cal mantenir i
netejar els contenidors, no hi ha desbordaments).
- el percentatge de població que tendeix a participar a la recollida selectiva és major.
- el cost del reciclatge tendeix a ser menor i els ingressos per sistemes integrats de gestió,
venda de materials i retorn del cànon majors.
- es redueix el percentatge de residus no municipals dels que s'acaba fent responsable el
municipi.
 
A la vegada, la mateixa Agència de Residus Catalunya exposa que el model de recollida
selectiva porta a porta suposa un canvi d’hàbits important per a moltes llars i que el cost de la
recollida tendeix a ser major.
 
Els darrers anys, a Riudoms s’han assolit dades de recollida selectiva dels residus superiors al
55%. En concret i segons les darreres dades disponibles a l’Idescat, l’any 2019 va situar-se en
el 56’2%, una xifra que compleix amb els objectius marcats per la Unió Europea.
Precisament, la Unió Europea, en base a la directiva 2018/851, té fixats els següents objectius
de reciclatge sobre els residus generats:

- Any 2025: un mínim del 55% dels residus generats han de ser reciclats
- Any 2030: un mínim del 60% dels residus generats han de ser reciclats
- Anys 2035: un mínim del 65% dels residus generats han de ser reciclats
 
A Catalunya, més de 200 municipis ja han implantat el sistema de recollida selectiva porta a
porta, totalment o parcial. De fet, al Baix Camp ja l’utilitzen Riudecanyes, Riudecols, Colldejou i
Duesaigües, i properament s’ampliarà a d’altres municipis com L’Aleixar, Botarell, Maspujols i
Vinyols i els Arcs.

En base a la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, els
ajuntaments tenen la responsabilitat de gestionar els residus municipals.
 
En les anteriors eleccions municipals de 2019 tres de les candidatures amb representació
actualment a l’Ajuntament de Riudoms (ERC-AM, Junts per Riudoms, CUP) portaven en els
seus respectius programes electorals la voluntat d’avançar en la recollida selectiva i, amb més
o menys concreció, tots feien referència al model porta a porta.
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A Riudoms, el servei de recollida de residus el realitza l’empresa Serveis Comarcals
Mediambientals, SA (Secomsa), que depèn del Consell Comarcal del Baix Camp i que dona
servei a múltiples municipis.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal d’ERC - Acord Municipal proposa al Ple d’aquest
Ajuntament l’aprovació dels següents
 
ACORDS

PRIMER - Que l’Ajuntament de Riudoms realitzi un estudi tècnic sobre la implantació del model
de recollida selectiva de residus porta a porta al municipi de Riudoms, preferentment a través d’
un encàrrec a l’empresa pública Serveis Comarcals Mediambientals, SA (Secomsa). Aquest
estudi inclourà, entre d’altres, els següents aspectes:

- previsió d’increment del percentatge de recollida selectiva a Riudoms gràcies al model porta a
porta.
- informació dels diversos models de porta a porta existents que es podrien implantar a
Riudoms i la previsió d’impacte que tindria cadascun d’ells, considerant variables com:
fraccions de residus; freqüència de recollida; mesures de seguiment i inspecció de la correcta
aplicació del sistema; etc.
- anàlisi de costos de la implantació i consolidació del model porta a porta a Riudoms.
- proposta de prova pilot per aplicar la recollida selectiva porta a porta a Riudoms.

SEGON - Aquest estudi estarà realitzat abans dels 31 de desembre de 2022 i es lliurarà als
grups municipals dins aquest mateix termini. Els resultats de l’estudi es difondran a través dels
mitjans de comunicació de l’Ajuntament de Riudoms".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal d’ERC-AM sobre la implantació del model de
recollida selectiva de residus porta a porta a Riudoms.
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Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

 ASSUMPTES URGENTS

ASSUMPTES URGENTS17. 
No n'hi ha.

 PRECS I PREGUNTES

PRECS I PREGUNTES18. 
El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Com és habitual i seguint l’ordre de representació en la
sessió plenària, iniciarà el torn de precs i preguntes el regidor senyor José Manuel Hernández,
en nom del PSC».
 

18.1/ Precs i preguntes formulades pel grup municipal del PSC:

El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el
següent: «Bé, seré molt i molt breu, ha estat un plenari molt extens i molt positiu. Només volia
comentar un prec, del solar que hi ha al carrer d’Enric Castro Casanovas, que estan totes les
tanques desfetes i tot ple d’herba i tot ple de brutícia, què l’Ajuntament, en la competència que
té, pugui parlar amb el propietari perquè fes el favor de netejar aquestes coses. També, el
mateix, en el terreny que hi ha al davant de la Residencia l’Onada, a més a més, justament avui
he vist cinc nens que estaven tocant el quadre caigut, estan els cables allà i crec que seria
positiu per l’Ajuntament que passés la brigada a retirar això. I no volia marxar sense lamentar la
marxa que vam donar el dia de la Diada amb les festes de la famosa Font que crec que, les
festes sí, l’incivisme no. I crec que ho hem de manifestar tots, de sí a les festes però no a l’
incivisme. La plaça és de tots, les fonts és de tots i crec que aquesta imatge no afavoreix a
ningú. Moltes gràcies».
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar,
portaveu del grup municipal de la CUP.
 
 
18.2/ Precs i preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT:

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «Si. En primer
lloc començo pels decrets que en tinc tres o quatre, on tinc algun dubte. Diré el número, el
primer és el 531, que és sobre la llicencia per l’espai de “coworking” de l’antiga llar de jubilats,
vam veure a la documentació que hi havia dues sol·licituds fora de termini, denegades.
Evidentment, no es complien amb el tràmit. Saber si s’ha fet algun tipus de gestió amb
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aquestes persones interessades per si més endavant volen utilitzar l’espai. I dos, tenint en
compte que s’han presentat poques sol·licituds, em sembla que era un total de quatre, dues d’
aquestes denegades, si l’equip de govern considera que s’ha fet prou difusió de la iniciativa o
té previst millorar la difusió d’aquesta iniciativa.

En segon lloc, el decret 568 que és un curs formatiu del servei de vigilants en relació a la
reacció d’accidents de trànsit i l’ús de alcoholímetre, etcètera, saber, per desconeixement, si l’
ús de de l’alcoholímetre és degut a algun conveni amb la Direcció General de Transit, o ja
forma part de les atribucions que tenen el servei de vigilants, més que res perquè ho desconec.

Després, el decret 679 sobre la suspensió de la meritació i el cobrament del cànon en l’
explotació de bars i restaurants ubicats en equipaments municipals, tot i que no està
estrictament relacionat amb el decret, fem una reflexió que és que hi ha algun bar o restaurant,
que tenia concessió amb l’Ajuntament que l’any 2020, estava obert i va haver de pagar les
terrasses, però el 2021 va tancar i, per tant, no està subjecte als beneficis que vam aprovar. I
tenint en compte aquest establiment ja tancat i que l’Ajuntament té previst cobrar el cànon d’
explotació pendent, si es té previst algun tipus de regularització en aquest sentit, veient que hi
ha un perjudici perquè la norma que vam aprovar no ha tingut l’afectació desitjada, en aquest
cas, com a mínim.

I després, en relació al decret 697 que parla d’uns desplaçaments per acudir a una reunió
sobre el POUM, voldríem saber en quin estat es troba aquesta qüestió perquè, sinó recordem
malament, també hi havia l’aprovació d’algun pla de participació ciutadana en junta de govern i,
per tant, volíem saber una mica que es va tractar en aquesta reunió i quins avanços s’han fet.

A continuació, fa uns blocs de preguntes.
 
- En relació a les visites a la casa Pairal Antoni Gaudí, saber quin nombre de visites s’han
realitzat durant el procés que hem tingut aquest estiu de la nova reinauguració de la casa
Pairal, saber si n’hi ha hagut moltes, poques o el número bàsicament si es té. I si bé aquí fem
un prec és que es tingui cura dels materials informatius, ja que hem detectat algunes faltes d’
ortografia en els panells de l’epicentre i també en alguns fulletons que hi havia. Per tant, si es
pot revisar.

- Després, sobre l’Oficina d’Atenció a la Ciutadania, voldríem preguntar, a part de realitzar els
treballs d’adequació de l’entrada de l’Ajuntament que és el s’està fent ara, quines actuacions s’
estan realitzant en relació a la millora de l’accessibilitat a l’OAC, perquè fa uns mesos vam
enviar unes propostes a l’equip de govern i ens agradaria saber, finalment, quines propostes s’
implementaran a l’OAC per millorar l’accessibilitat.

- Sobre el pla de mobilitat sostenible, el pla joventut i el pla d’igualtat. Sobre el pla de joventut i
igualtat, atès que fa uns mesos vam demanar, l’equip de govern ens va demanar de participar-
hi, de col·laborar i vam enviar unes propostes i això, ara, ja passat l’estiu, saber en quin estat
es troben aquests plans i si hi ha alguna previsió d’aprovació al ple.
 
I respecte al pla de mobilitat, una mica el mateix, el que passa és que nosaltres no vam
presentar una moció que proposàvem modificar el traçat del bus urbà de la carretera Pau
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Casals i no la vam presentar precisament perquè l’equip de govern va dir que tindrem la
possibilitat de fer més propostes en el marc de treball d’aquest pla, però encara no s’han citat,
llavors saber una mica també quins són els terminis.
 
- En relació a la web de turisme de l’Ajuntament de Riudoms que es va presentar a l’agost de
2020, saber si aquesta web ens està funcionant ja amb normalitat i si s’estan oferint els serveis
que s’hi expliquen i, després, quin tipus de difusió s’està fent d’aquesta pàgina o si no s’està
fent perquè encara no es considera convenient degut a la situació de la pandèmia.
 
- En relació a la remodelació del carrer Galanes i del carrer Sant Jaume, en l’anterior
legislatura, a la Comissió d’Urbanisme se’ns va explicar que el paviment dels carrers del nucli
antic tindrien tots el mateix estil, que era un adoquinat per tenir aquesta impressió, aquesta
imatge de nucli antic, però veiem que amb la finalització del carrer Galanes i la plaça Mare
Cèlia, aquest projecte no s’ha executat d’aquesta manera i saber quin és el motiu pel qual al
final no s’ha adoquinat. I també, relacionat amb les proximitats d’aquesta obra, saber perquè el
carrer Sant Jaume té tres tipus de paviment diferent, perquè el tram final de la plaça Mare Cèlia
em sembla que no s’han col·locat llambordes quan la resta del carrer si, i el que demanaríem
és que, si és un carrer, en teoria hauria de tenir la continuïtat i s’hi hi ha llambordes, que hi ha a
tot arreu i que en el tram final com està tocant a un altre lloc que no està pavimentat, doncs,
que sigui diferent. Per tant, el prec és si es pot adoquinar aquell tram fina del carrer, si m’
equivoco o estic dient alguna cosa que no és correcta.
 
- En relació al concert jove de Sant Jaume, tenim una pregunta què és que, si el concert
realment l’estava organitzant l’Ajuntament, perquè la Comissió de Ulé Barraques, formada per
diferents entitats locals, va haver d’assumir els costos d’allotjament del grup, en un any que
precisament la Comissió no hi tenia cap impacte o cap relació més enllà de donar suport a la
iniciativa del concert.

- Després, en relació al personal de l’Ajuntament i l’elaboració del RLT, a l’octubre del dos mil
vint es va formalitzar un contracte per elaborar la RLT amb una empresa externa i el contracte
tenia una durada d’un any, llavors la pregunta és en quin estat es troba a confecció de la RLT i
quin és el termini estimat per finalitzar tots els treballs i poder-la aprovar i, en tot cas, si que fem
un prec que és demanar la màxima celeritat en aquesta qüestió, ja que afecta a tot el personal
de l’Ajuntament i pensem que és una qüestió important.
 
- I finalment, els dos últims blocs. En primer lloc sobre el comunicat de l’Ajuntament vers els
incidents de la plaça de l’Església. Sense entrar a valorar en cap moment, ni el contingut del
comunicat, ni els fets que s’explicaven o que van passar, ens va sobtar una cosa i és que el
comunicat només es va publicar a la xarxa social de “facebook” i no es va publicar a cap altra
xarxa social, ni tampoc a la web de l’Ajuntament i, per tant, el dubte primer; perquè es va fer
això, en aquest cas així i, després, quin tipus de criteri, o si hi ha algun tipus de criteri, en
relació a la comunicació de les xarxes socials i la pàgina web de l’Ajuntament en funció a la
tipologia del comunicat de l’acte que s’hi anunciï o es difongui o no. Perquè ens va sobtar que
justament en aquest cas, només s’havia publicat en una xarxa social especifica.
 
- I finalment, un torn de preguntes de la ciutadania que, com ja hem dit moltes vegades, ens
agradaria que ho poguessin fer per iniciativa pròpia, però mentre no sigui així la CUP, doncs,
llegirà les preguntes que ens envien a través de les xarxes socials. I és que avui s’ha anunciat
la col·locació de plaques solars a l’edifici de l’escola Beat Bonaventura i en aquest sentit ens
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han enviat un parell de preguntes. En primer lloc, si estan previstes més actuacions de
manteniment i reformes en l’edifici de l’escola, aprofitant les actuacions que es derivaran de la
instal·lació de les plaques. Nosaltres com a CUP posem un exemple, que és els lavabos, que
és una zona de l’escola que des dels inicis sempre ha estat igual i que considerem que és un
dels aspectes vitals que hauríem de tenir reformes i manteniments i que no han tingut, per tant,
en el sentit que pregunta la ciutadania, nosaltres posàvem aquest exemple concret. I després,
també ens preguntaven si aquesta col·locació de plaques solars genera un benefici o un estalvi
per l’Ajuntament, si aquest benefici es reinvertirà en el propi edifici o diguem que va a les
arques municipals, i diguem-ho així, els beneficis o l’estalvi es dedicaran a diverses iniciatives i
no de forma exclusiva al manteniment de l’escola o l’edifici de l’escola en aquest cas. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció el Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili, portaveu
del grup municipal d’ERC-AM.

 
18.3/ Precs i preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM:

1.- El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta: «Bé,
comencem parlant de parcs solars, en relació a la gestió de la possible implantació de parcs
solars al nostre municipi, a Riudoms. Tenim pendent una trobada dels diversos grups amb els
serveis tècnics de l’Ajuntament per compartir una exposició tècnica sobre quins podrien ser els
millors i pitjors llocs del terme per implantar aquests parcs. Tenint en compte criteris com la
qualitat del sol agrícola, les línies d’adequació, etcètera. perquè per tant, que aquesta trobada
es faci el més aviat possible .

Després parlem de salut, ja ha passat la cinquena onada de la COVID i esperem que hagi
passat el pitjor, malauradament el nostre sistema de salut pública continua molt i molt tensionat
i necessita de més inversió, això és una evidencia que la compartirem tots independentment
dels que governem i qui porti la conselleria ara o després, vull dir, és evident que el sistema ho
necessita. També sabem tots que la nostre àrea bàsica de salut no s’escapa d’aquesta realitat,
també és així que el maig passat, em sembla que això la CUP ho va portar a un ple, l’àrea
bàsica va fer un comunicat davant múltiples queixes del servei, unes queixes que continuen i
que segurament tots els aquí presents, d’una manera o altre, al nostre dia a dia, ens van
arribant. Som conscients que aquesta no és una competència municipal si no que ho és de la
Generalitat, tot hi això considerem que des de l’Ajuntament es podria ajudar en un apartat que
sí que potser l’Ajuntament hi pot fer alguna cosa, que és a traslladar informació sobre la
situació de la nostre àrea bàsica i fer-ho en positiu perquè la ciutadania entengui la situació del
CAP i també del sistema sanitari, per això proposem que, des del Butlletí d’Informació
Municipal, s’expliqui amb coordinació, òbviament, amb l’ABS Riudoms, quina és la seva
situació de funcionament, fins hi tot que se li cedeixi unes pàgines per a que s’expliquin i que es
faci posant en valor la bona feina dels professionals. Perquè, en cap cas, això és per posar en
dubte la seva feina, sinó perquè s’expliquin i també perquè expliquin, doncs, les penúries que
han passat i que malauradament segueixen passant. De la mateixa manera que es
comuniquen accions que l’Ajuntament fa a l’ABS, com ara reunions entre alcaldia i regidors
amb la direcció del CAP, o cessions d’espai per fer la vacunació de la grip, també seria positiu
aprofitar el Butlletí d’Informació Municipal per traslladar la situació i el funcionament de l’ABS,
per uè no té el mateix grau de difusió que l’ABS fa al seu “facebook” que dedicar per exemple
dues pàgines del Butlletí explicant la realitat de l’ABS. D’altre banda, també relacionat amb
això, fem una pregunta, encara que no és competència municipal, insistim, voldríem saber si el
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govern de Riudoms ha fet gestions amb el departament de Salut, ja sigui ara o en els darrers
mesos, per interessar-se pel funcionament de l’ABS Riudoms i per plantejar possibles millores
en el context COVID. Passo la paraula a la Carme, gràcies».
 
2.- La Sra. Carme Cros intervé i manifesta: «Gràcies. Bé, parlant de salut, des d’Esquerra fa un
any vam plantejar la creació d’un Consell Municipal de Salut i benestar social que, un cop creat,
s’encarregaria de fer un pla local en aquest àmbit. El grup de Junts va votar-hi en contra,
argumentant que el seu programa electoral ja es preveia fer un pla de salut per a Riudoms,
arran d’això volem preguntar: en quin punt es troba la redacció d’aquest pla? Quan estarà
enllestit? I amb quins agents de salut i de benestar social s’ha parlat de fer-lo?

I encara més sobre salut, el juny passat l’Ajuntament va difondre un vídeo en que es parlava de
la posada en marxa d’una campanya de salut mental i emocional adreçada als joves, en aquest
vídeo també es feia difusió de diversos recursos i espais de consulta i ajuda per als joves en
aquest àmbit. Més enllà d’aquest vídeo, i tenint en compte que es parlava de fer una
campanya, volem preguntar: quines altres accions hi ha previstes en el marc d’aquesta
campanya? Merci, passo la paraula a l’Arnau».
 
3.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «Gràcies Carme. Ara volem parlar de les colònies de
gats existents en diversos punts del nucli urbà de Riudoms, ens referim a gats sense
propietaris, sobre això volem fer les següents preguntes: com es gestiona des de l’Ajuntament
aquestes colònies? Quines mesures de control segueixen per a què no augmentin i per garantir
un bon control sanitari? La normativa permet que un ciutadà qualsevol pugui alimentar aquests
gats? Si no es així, que es fa des del govern municipal per evitar-ho? L’Ajuntament de Riudoms
s’ha plantejat instal·lar dispensadors de menjar i aigua per gats com els que s’han instal·lat a
Montbrió? Preguem que ho estudiïn.

Seguim parlant d’animals, però ara de gossos. A banda dels excrements, un altre element de
gossos amb un impacte evident sobre l’espai públic és la seva orina, genera males olors, i a la
llarga acaba fent malt bé portes, potes de bancs o faroles. Per això al setembre del 2019, fa
just dos anys, vam demanar que l’Ajuntament posés en marxa una campanya de sensibilització
per tal que els propietaris de gossos s’acostumin a portar una ampolla d’aigua per quan treuen
el gos a passejar, d’aquesta manera després que els animals orinin, es tira aigua a sobre la
zona afectada i es redueix clarament l’impacte. I també vam plantejar que aquesta campanya
inclogués el repartiment gratuït d’ampolles entre els propietaris de gossos, com han fet altres
municipis, de fet hi ha municipis que preveuen multes per aquelles persones que no
remullessin les miccions dels gossos. Ara, dos anys després i un cop superada la pitjor part de
la COVID, això al menys esperem, tornem a demanar la posada en marxa d’aquesta campanya
i sobretot el repartiment d’aquestes ampolles. Ara passo la paraula a la Teresa».
 
4.- La Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Des de fa molts mesos el bar del Teatre del
Casal Riudomenc està tancat, sobre això ja vam fer preguntes a l’anterior ple, que avui ens
hauran de ser contestades. Sobre aquest mateix edifici volem fer una pregunta sobre la llar de
jubilats, hi ha alguna previsió de quan podrà tornar a obrir?

I ara canviant de tema, i ens referim al Casino. Recentment hem sabut a traves de es xarxes
socials que s’ha venut l’immoble en que hi havia hagut a l’antic Club del Casino al carrer Major,
en aquest edifici hi ha un escut nobiliari i també una pintura mural de l’artista Josep Maria
Bages Jansà conegut com a “Joselin”, arran d’això voldríem saber si l’Ajuntament ha previst

Transcripció de l'acta número 2021-0000009 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 12/11/2021, 13/11/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
9
1
A
8
7
0
7
F
3
5
3
E
4
E
0
2
A
4
2
A
5
3
9
8
A
3
2
6
F
0
3
3
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
3
:
2
4
:
5
6

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 24/01/2022 a les 13:38:18



algun tipus de conservació d’aquests elements i si han posat algun tipus de restricció en la
conservació de la façana. Ara passo la paraula a la Carme».
 
5.- La Sra. Carme Cros intervé i manifesta: «Gràcies. Volem parlar del “coworking” ubicat
provisionalment a l’antiga llar de jubilats. En els decrets d’alcaldia ja hem vist que de moment hi
ha dues persones que ja ho utilitzen, tanmateix ens sorprèn que dues persones s’hagin quedat
fora, per una qüestió de termini, imaginem que això es podrà resoldre, més enllà d’això volem
preguntar: aproximadament, quants professionals, ja siguin empreses, autònoms o altres
persones, s’han interessat per ubicar-s’hi? Independentment de si han presentat la sol·licitud
formal o no. Qui està fent la promoció d’aquest espai i com? Lligat amb això, també fem un
prec, que és que es plantegi la possibilitat que les persones que teletreballen també en puguin
fer ús, encara que no siguin autònoms, o no siguin empreses, de fet creiem que caldrien
reservar places per aquest tipus de treballadors, ja que és un perfil que cada vegada n’hi ha
més, que va en augment. Segurament no ha de ser el majoritari del “coworking” però també cal
tenir-los en compte, ja que poden ajudar a generar bones sinergies. A més és evident que cada
vegada hi ha més persones que teletreballen des de casa, més encara des de la pandèmia.
Finalment, una pregunta, quan està previst que comencin les obres del tercer pis de l’edifici de
les escoles velles? I quan està previst de finalitzin?.
 
I ara canviant totalment de tema, el mes d’abril passat es van posar en marxa les obres de l’
ampliació de la depuradora que tenen previsió tretze mesos i mig de durada. Com avancen les
obres? Es mantenen els terminis previstos? Gràcies. Torno la paraula a la Teresa».

6.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Ara volem fer un prec sobre seguretat i
circulació dels cotxes. En la rotonda d’entrada a Riudoms, venint de Reus, es generen
situacions de perill perquè hi ha vehicles que aparquen literalment dins la rotonda per anar a
comprar a les botigues que hi ha just al costat. Per això demanem que l’Ajuntament millori
aquest espai amb una bona senyalització i també que arregli el desnivell d’asfalt que hi ha.
 
Un altre tema sobre senyalització, és que hi ha la riera de Mas Pujol just entre el camí de
Casteller i el camí del Roquís, hi ha una senyal mal posada des de fa força temps i, en concret,
marca que el camí del Roquís cap a un costat que no toca, demanem que s’arregli, si convé us
enviarem fotografies i si cal podem indicar-vos el lloc concret on és.
 
Un altre tema en el que volem insistir, és en una cosa que ja hem comentat diverses vegades,
la primera moció que el grup d’Esquerra va presentar en aquest mandat i que vam aprovar tots
els regidors deia, entre altres coses, que quan l’Ajuntament revés una invitació d’una entitat,
sobre un acte públic, aquesta invitació es faria extensible als tretze regidors i que n’informaria a
l’entitat en qüestió. Demanem que això es faci així, ho fem després de veure diverses fotos de l’
alcalde a les xarxes socials entregant copes de torneig dels quals l’Ajuntament no ens ha
informat. No creiem que cap entitat no vulgui que tots els regidors de l’Ajuntament siguin
coneixedors de les activitats que realitzen. I ara passo la paraula a l’Arnau».
 
7.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «Gràcies. Ara voldria parlar del pressupost municipal
d’aquest 2021. Quan es va tancar el pressupost es va quedar en que el govern municipal
buscaria una fórmula per eximir de les taxes de residus comercials als negocis obligats a tancar
durant l’estat d’alarma. Així vam insistir des d’Esquerra, per això preguntem: En quin punt es
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troba l’aplicació d’aquestes mesures? Ja s’ha trobat una formula? Si es que si, s’ha aplicat? I
en cas de que no s’hagi aplicat, quan està previst fer-ho? Han informat als negocis dels
terminis d’aplicació?.
 
Canvio de tema i ara parlo de la Guàrdia Urbana. Al ple de gener del 2020 es va aprovar una
moció d’Esquerra per estudiar l’ampliació de la Guàrdia Urbana, que actualment te onze
agents. Finalment ja vam rebre aquest estudi, un estudi que admet que l’Ajuntament té previst
incorporar un nou agent al cos de vigilants municipals i arribar a la xifra de dotze. Arran d’això
fem la següent pregunta: quan està previst que s’incorpori aquest nou agent? Serà aquest
mateix any o ja anirà a càrrec del pressupost de l’any que ve? Passo la paraula a Ricard».
 
8.- El Ricard Gili intervé i manifesta: «Dos darrers temes, dos darreres intervencions. El
pressupost de l’Ajuntament per aquest 2021 consta d’una partida de 20.000 euros pel disseny
del procés participatiu del POUM, el Pla d’Ordenació Urbanística Municipal. Sé que ens
acostem a finals d’any i també en visió de mandat volem fer les següents preguntes: quan es
posarà en marxa aquest procés participatiu? En que consistirà? És a dir, com s’estructurarà,
com funcionarà, quins elements inclourà? I més enllà del procés participatiu sobre el POUM, el
govern té previst tirar endavant altres elements o aspectes de l’elaboració d’un POUM en
aquest mandat?.
 
I ara si, per acabar, volem referir-nos a les xarxes socials de l’Ajuntament, en concret de la
seva gestió i un cas concret específic, és la missió del seguici del inici festiu de la festa de Sant
Jaume d’aquest any, que es va celebrar el 25 de juliol al pati de l’escola del Beat. Tal com s’
havia anunciat el seguici es va poder seguir en directe per les xarxes socials de l’Ajuntament,
ara bé ens va sorprendre, que la mateixa senyal està pujada a la mateixa senyal, és a dir,
exactament les mateixes imatges que s’emetien a través de les xarxes institucionals de l’
Ajuntament, el mateix directe, es podia veure directament al “instagram live” de les xarxes
personals de l’alcalde. Com va poder succeir això?. Si resulta que per fer-ho cal tenir accés a
uns codis que només l’administrador pot donar. Si la voluntat era fer la màxima difusió del
seguici, perquè no es va oferir la possibilitat que tothom que ho volgués pogués xuclar la
senyal que emetia l’Ajuntament? Perquè només ho va poder fer un ciutadà de Riudoms, l’únic
ciutadà que precisament resulta que és l’alcalde. No és el primer cop que passen situacions d’
aquest tipus i les denunciem en aquest plenari. Ho fem avui amb tota suavitat podríem dir. Tal
com hem dit en altres ocasions, com que això és torn de precs i preguntes fem un prec i,
insisteixo que ho fem amb suavitat i to positiu; utilitzin si us plau de manera correcta i buscant
la màxima transversalitat possible els canals de comunicació de l’Ajuntament. I amb això he
acabat, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix les intervencions dels regidors d’ERC-AM.
 
Una vegada finalitzades les intervencions dels grups municipals, a continuació intervé el Sr.
Alcalde que manifesta el següent: «Anem a contestar alguna de les preguntes. Deixeu-me que
comenci pel final: ho hagués pogut fer qualsevol ciutadà de Riudoms, perquè la senyal un cop
és pública a les xarxes socials, hi ha aplicacions que et permeten copiar-la i redirigir-la a una
altra xarxa social. Per tan,t jo també faria un prec, que és que deixessin d’acusar a l’alcalde i al
govern de coses que realment no són. I això passa habitualment en la gestió de les xarxes
socials. Per tant, res té a veure l’emissió pública i contractada per l’Ajuntament que va fer la
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retransmissió en directe de la Festa Major de Sant Jaume amb què això es pogués veure a l’
Instagram Live de l’alcalde, que això ho hagués pogut fer (en tot cas, ho ha de saber fer)
qualsevol ciutadà de Riudoms. I així es pot fer amb qualsevol directe que s’emeti per “Youtube”.
 
Llavors, més preguntes, són moltíssimes per tant intentarem anar contestant algunes i la resta
doncs ja seran contestades en el següent ple. El regidor dels socialistes feia menció a un solar.
L'agraïment sempre que qualsevol dels regidors del plenari també ho han fet, així com el
regidor d’Esquerra avui, regidora crec, que ens aviseu d’alguna cosa que s’ha de millorar en el
nostre municipi. En tot cas, el regidor dels serveis públics ha pres nota i així ho farà. Crec que
aquell quadre és de telèfon, no de llum. En tot cas tampoc ve al cas, s’ha de solucionar i això
és evident.
 
Pel que fa a les preguntes d’Esquerra i els decrets. Algun d’ells feia referència al “coworking”:
farem una resposta generalitzada perquè el grup d’Esquerra també ha fet alguna pregunta i a
més de les respostes d’avui, també hi ha preguntes que parlen del “coworking” i per tant és un
tema recurrent. Actualment hi ha dos persones que en temps i forma van entrar les sol·licituds
per poder gaudir d’aquest “coworking”. Hi ha dos persones que es van quedar fora. O sigui, al
final l'administració funciona així: si es marca un termini i vas un minut fora del termini, per molt
que la voluntat de les persones (perquè al final al poble som persones) ens agradaria que fos
diferent i que per molt poques hores de diferència pogués entrar la sol·licitud, doncs això a l’
administració no funciona així. Tot i que la previsió és que en un termini molt curt de temps s’
obri una nova convocatòria per poder utilitzar aquest “coworking”. No només per aquestes dos
persones que en temps i forma van quedar excloses sinó perquè hi ha altres persones que
estan valorant la possibilitat d’utilitzar el “coworking”, que l’hem d’entendre (i després a les
respostes a les preguntes també en mencionem la importància) que ens ha d’ajudar a
dissenyar l’espai de promoció econòmica municipal que hi haurà a la segona planta de les
escoles velles, ja que s’ha fet alguna pregunta també. Per tant, la idea és aquesta que, entre d’
altres coses, és per això que dins l’acord d’utilització del “coworking” no hi ha una taxa. El que
se’ls hi demana als usuaris és que ens donin idees, maneres d’utilitzar pel futur “coworking”
que estarà dins l’espai de promoció econòmica, situat a la segona planta de les escoles velles.
 
Els altres dos decrets prefereixo buscar la informació en ferm, per no equivocar-me. Pel que fa
al 697, correspon al mateix. O sigui, és una visita a l’empresa que fa el procés participatiu
perquè s’havien de contestar una sèrie de preguntes, s’havia de traslladar una sèrie d’
informació i hi havia d’haver una sèrie de debat inicial que per temes logístics es va creure
oportú fer-lo a les instal·lacions d’aquesta gent, ja que és on tenien el material que havíem d’
utilitzar per tal de poder fer aquest treball previ: el que serà la presentació i de tot el procés
participatiu.
 
Pel que fa a l’OAC i a les obres, Enric, et faré arribar tot el llistat que ens vas fer arribar de tot el
que és el que s’incorporarà.
 
Després, pel que fa al pla de mobilitat, l’altre dia en parlàvem i per tant, no sé el dia exacte però
sé que molt en breus ja hi haurà la participació dels grups polítics en la redacció d’aquest pla
que està fent el seu camí. La regidora precisament estava preguntant al govern quin seria el
millor dia per poder coordinar-nos amb vosaltres i per tant, falta molt poquet per obrir aquesta
participació dels grups al pla de mobilitat.
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La web de Turisme, de moment està aturada per un tema de la situació. Llavors, s’està
estudiant amb el tècnic de promoció econòmica i municipal a veure quin és el millor moment, ja
que a més a més és l’ideòleg d’aquesta web de Turisme. Està aturada però no està inactiva, tot
i que no se n’ha fet una gran difusió perquè s’està esperant quin és el millor moment per fer l’
explosió d’aquesta web de Turisme que un cop es va presentar doncs va caure en la desgràcia
que allò que havia de fer, no es va poder fer.
 
Pel que fa a les obres, ho miraré, tècnicament tot allò que deies Enric, sí que és cert que la
diferenciació entre la plaça Mare Cèlia i el carrer és precisament això: perquè és una plaça i els
tècnics tenien una idea molt ferma que havíem de diferenciar entre el ferm, valgui la
redundància, de la plaça amb el dels carrers. Després hi ha aquella unió del carrer Sant Jaume:
l’anirem a veure perquè ara he quedat una mica descol·locat. En tot cas, l’anirem a veure per
analitzar una mica el que ens deies.
 
La RLT va en marxa, molt avançada, jo crec que està en les últimes fases, hi ha tots els
representants dels treballadors treballant-hi. Per tant, ja estem en aquell punt en què ja s’ha fet
partícip el representant dels treballadors i per tant tot el tema d’anàlisis està fet.
 
Pel que fa al comunicat de l’Ajuntament de Riudoms a les xarxes socials, pel que fa al que va
passar a la plaça el dissabte, el comunicat només responia a una intenció: és de fer una
denúncia a l’incivisme, res més. El comunicat no parla d’absolutament res perquè compartim l’
opinió que ha traslladat el regidor José Manuel de dir: només anem en contra de l’incivisme, no
de res més. És un comunicat que altres vegades només ha estat traslladat a “Facebook”, per
exemple quan hem detectat un abocament en uns contenidors o inclús quan hem enxampat
algú abocant a la riera, només ho hem publicat a “Facebook” perquè té un punt només
informatiu perquè la gent coneix-hi quin és el posicionament de l’Ajuntament i a més a més de
forma immediata i no redactat en format notícia a la web.
 
Per part de les preguntes que feien referència a l’escola Beat i a les plaques que recentment s’
ha anunciat que s’hi instal·larien. Sí, hi ha moltes converses amb la direcció del centre pel que
fa als lavabos, que el regidor de la CUP mencionava, perquè jo crec que és una de les coses
que s’ha de fer front i que s’ha d’arreglar. Tots els que estem aquí, o molts dels que estem
aquí, hem anat a l’escola Beat: quan nosaltres anàvem a l’escola els lavabos eren els
mateixos. Llavors, sí que és cert que amb la direcció del centre hem d’afrontar, no hem de d’
afrontar, de fet ja hem afrontat aquesta necessitat. Pel que fa a la col·locació de les plaques
solars, parlar ara de benefici econòmic és una mica complex en tant que primer s’han
d'instal·lar, s’ha de veure què és el que passa, quan de temps trigarem a revertir el cost de la
instal·lació pel que fa al consum elèctric que el paga l’Ajuntament de Riudoms en els centres
escolars. Per tant és una decisió que a hores d’ara no està presa perquè tampoc serà
immediata: no hi haurà un estalvi econòmic immediat, allò de dir “l’endemà de posar les
plaques ja estarem guanyant diners”, no. També s’ha de veure un tema a nivell de legislatura:
què és el que passa amb aquella energia excedent que no consumeixi el mateix edifici? Si es
pot vendre, si es pot utilitzar en un altre equipament municipal que estigui amb un ràtio de
distància, que ja se’n comença a parlar però no està definit. Llavors, quan tinguem tot això
sobre la taula i puguem veure tots els números reals es decidirà què fem amb l’estalvi.
 
Pel que fa a preguntes, ara ja d’Esquerra, relacionades amb la relació de l’Ajuntament amb l’
ABS. És bona idea que la informació de l’ABS pugui anar al butlletí així que la compartim i la
traslladarem també a l’ABS. És quelcom que ja estem treballant i hem treballat durant tota la
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pandèmia, en com comuniquem les coses que passen a l’ABS, que sobretot durant la
pandèmia del COVID s’ha convertit en un referent municipal de tot el que estava passant. Això
són els temes que moltes vegades hem tractat precisament en aquelles reunions que es feien
menció i que per tant hem de seguir treballant. La proposta és bona i no tindrem cap problema
en proposar-la. Consell municipal de Salut: s’està parlant tant amb agents de benestar com
actors de salut per tal de veure quines competències ha de tenir aquest consell municipal ja
que és difícil en tant que va marcant quina és la responsabilitat que té l’Ajuntament dins la salut
del municipi. En això estem ara mateix.
 
A les preguntes pel que fa a les colònies de gats ja es respondran després de tenir la
informació. A la campanya de gossos, com ja es va dir en el seu moment, és una campanya
que es té la intenció de tirar endavant. Tot i que en aquell moment va arribar el que va arribar,
es va aturar tot el món i les prioritats de tothom van canviar, i ara comencem a recuperar per
sort, i coincideixo amb l’opinió de l’Arnau, tan de bo aquesta pandèmia es comenci a quedar
enrere així podem començar a activar totes aquelles campanyes que teníem aturades per tot
això. Una d’elles és la campanya de l’incivisme amb els orins dels gossos i la campanya de fer
arribar a totes les persones que tenen un gos empadronat a Riudoms, que hi hagi aquest padró
de gossos i fer arribar aquesta ampolleta. El bar del casal es contestarà ara. En tot cas, aquí es
van creure dos coses: una era que durant l’estiu per tal de no augmentar la competència als
bars ja actius del municipi, no tirar endavant la licitació del bar del casal i també hem aprofitat
per canviar el sistema de licitació, que ara es farà via conveni. S’està acabant de redactar i jo
crec que en pocs dies podrà sortir a concurs el bar del casal i per tant tirant endavant. Crec que
eren les preguntes que es van formular en l'últim ple, això també es contestarà ara. Pel que fa
a la llar de jubilats esperem que abans de final d’any es pugui reobrir. Són constants les
converses del govern amb la junta per tal de veure com s’ha de fer això. Carme, doncs per
contestades les preguntes que feies del “coworking”, falta allò de les escoles velles: l’inici de les
obres de les escoles velles és molt proper. Ara no et sé dir exactament quan començarà però ja
està tot tancat. Falta un tema de contracte, ja que d’aquí en deriven moltes coses, no només el
contracte d’obra, si no també el contracte de seguretat, el contracte tècnic, el contracte de la
direcció. És en el que s’està redactant ara, ja hi ha l’adjudicatari de les obres i per tant, és
qüestió de setmanes que comencin aquelles obres que han d’acabar abans de l’inici de l’any
que ve, perquè també són dependents de subvencions i per tant tenen data de finalització.
Abans que comenci l’estiu de l’any que ve s’han haver acabar les obres de les escoles velles.
 
Pel que fa a les obres de la depuradora, seria molt agosarat dir que acabaran abans del que
estava previst, però en tot cas van bé, van molt bé. El tema de terminis deixeu-me que els hi
pregunti a ells exactament, no fos cas que avui s’hagi trencat una canonada i tot hagi canviat.
En tot cas, les obres van bé, fa pocs dies ens reuníem amb l’empresa que ha d’explotar
aquestes obres i que a més a més també forma part de la que està fent la construcció. Ens
informava d’això: del bon ritme i el bon acabat que estan tenint aquestes obres. Per la resta,
gràcies a les referències que heu fet a millores que s’han de fer.
 
Pel que fa a la moció d’Esquerra que es va aprovar i que sembla per la intervenció de la
regidora que no es compleix. Aquí quan una entitat convida a l’Ajuntament a formar part d’un
acte, es trasllada a tots els regidors. Això es fa habitualment, i no ho dieu, però realment avui
mateix hem rebut un correu d’una entitat que fa una celebració el diumenge i aquest document
ha estat traslladat per part de secretaria de l’alcaldia a tots els regidors. Diferent és, quan una
entitat convida l’alcalde a entregar un premi, perquè llavors tots tretze podem agafar un trosset
de la medalla o de la copa que s’ha d’entregar i l’entreguem tots junts. Però jo crec que això és
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diferent: quan hi ha un acte on la representació és institucional, de manera molt curosa
intentem fer arribar aquesta invitació a tots els regidors. Avui mateix, a més a més, quan veiem
que l’entitat no ho fa li demanem: fes un correu convidant a l’Ajuntament perquè després
nosaltres el redirigirem a tots els regidors. Jo crec que en podeu donar fe que això passa
habitualment. És diferent quan algú convida a l’alcalde a fer una acció en concret, l’alcalde o la
regidora, a fer una acció en concret.
 
Per part del POUM, la part participativa abans d’acabar l’any es presentarà perquè es pugui dur
a terme durant l’any 2022. La part més grossa de tota aquesta participació si tenim l'ocasió de
presentar-la en poc temps, segurament dins d’aquest any ja hi haurà quelcom de la
participació. Si es presenta més aviat a finals d’any començarem la participació el primer
trimestre de l’any 2022. La voluntat és que la part més gran de la participació ciutadana caigui
en l’any 2022 on possiblement, caldrà veure com va tot el tema participatiu, es faran altres
accions relacionades amb l’inici de la redacció del POUM.
 
Jo crec que s’han contestat la majoria de preguntes formulades, les que no s’han pogut
contestar avui és perquè no en disposo de la informació i és informació molt concreta, en tot
cas en el pròxim plenari en donarem resposta.
 
Anem ara a contestar les preguntes del ple ordinari del dia 15 de juliol de l’any 2021.
Comencem per les preguntes que van quedar per contestar formulades pel grup de la CUP.
 
 
18.4/ Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal de la CUP en l’anterior sessió
plenària del dia 15/07/2021:
 
1.- L’Alcalde Sr. Sergi Pedret, respon a les preguntes formulades en relació a:
 
- Volem parlar en relació al personal interí de l’Ajuntament i la sentència del 3 de juny del
Tribunal Suprem. Quantes treballadores de l’Ajuntament es trobarien afectades per aquesta
sentència? En segon lloc, l’Ajuntament té previst obrir els processos de selecció a les places
afectades i en quins terminis? Aquesta sentència recent afecta també els treballs de la RLT i en
quin estat es troba?
 
És cert, posteriorment a la sentència del Tribunal Suprem hi va haver un decret llei que establia
les mesures urgents per la reducció de la temporalitat de la ocupació pública. També és veritat
que ara hi ha una proposta de llei fruït d’aquest Reial Decret que ha tingut esmenes per part de
diferents grups polítics i que això resta una mica a l’espera no només en el nostre Ajuntament,
si no tots els ajuntaments, en els propers mesos de conèixer com quedarà aquesta llei per tal
de fer referència, o per tal de tenir en compte, com això afectarà a l’Ajuntament de Riudoms. En
tot cas, tant recursos humans com secretaria, com a màxims responsables del personal de l’
Ajuntament de Riudoms, estan molt a sobre de com va tot el tema del procediment d’aquesta
llei per tal de conèixer l’afectació que tindrà, en el moment que es faci efectiu, a l’Ajuntament de
Riudoms pel que fa als treballadors i les treballadores.
 
2.- La Sra. Núria Mas, regidora de Joventut, respon a les preguntes formulades en relació a la
campanya de Salut de “Trenquem el Silenci”.
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- Aquesta campanya s’emmarca només en l’edició del vídeo promocional o bé en altres accions
proactives de l’Ajuntament per tal de seguir insistint en aquest problema de salut que
comparteix força gent.
 
Sí, efectivament. De fet, la salut és un dels eixos principals del pla local de joventut, que a més
a més tenint en compte la situació actual post-pandèmia s'intensifica en aquest nou pla local
que s’està finalitzant. Així doncs, continuarem duent a terme accions com tallers de salut
emocional i campanyes en aquesta línia.
 
3.- La Sra. Immaculada Beatriz Parra, regidora de Comerç Local, respon a les preguntes
formulades en relació a la guia comercial i empresarial de Riudoms.
 
- Que s’està elaborant, com s’està organitzant aquesta iniciativa i quin termini d’execució hi
haurà aproximadament? Quants comerços del municipi estant participant?.
 
L’acció va començar a organitzar fa uns mesos des de l’àrea de promoció econòmica i de
forma conjunta amb els comerços i empreses locals. De moment, s’hi han adherit una
seixantena d’establiments. La guia es presentarà properament de forma pública.
 
4.- La Sra. Immaculada Beatriz Parra, regidora de Promoció Municipal, respon a les preguntes
formulades en relació amb el Decret d’Alcaldia núm. 422, que va sobre l’espai de “coworking”
(en tot cas, aquesta pregunta està resposta ja, però la farà la regidora).
 
- Quantes sol·licituds s’han rebut de llicències per ocupar l’espai de “coworking”? Està previst
que hi hagi algun cobrament d’alguna taxa per la utilització d’aquest servei?
 
En aquesta fase inicial i provisional, l’objectiu és la definició de les necessitats reals del que
serà el futur espai de “coworking” a les escoles velles de forma conjunta amb els usuaris que hi
sol·licitin plaça. És per aquest motiu, que en aquesta fase no s’ha valorat cap taxa. De moment
s’han rebut quatre instàncies, però dues fora de termini. Periòdicament s’aniran obrint més
terminis administratius per sol·licitar plaça per aquest espai.
 
5.- El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades en relació amb el Decret d’Alcaldia núm.
428, sobre l’ordenació d’una llicència per penjar una pancarta a iniciativa de pares i mares de l’
escola Beat.
 
- Hi ha algun criteri polític o tècnic que desconeixem perquè comparant els dos decrets ens
semblen molt similars. Les accions són molt similars, i en un cas s’aprova la sol·licitud i en l’
altre es denega.
 
En relació a aquests decrets, en cap cas es tracta d’un criteri polític si no que és una qüestió de
caràcter administratiu en relació a la forma jurídica del sol·licitant i és per això el
desenvolupament diferent dels dos decrets.
 
6.- La Sra. Núria Mas, regidora de Seguretat Ciutadana, respon a les preguntes formulades en
relació a la moció de millora de visibilitat dels passos de vianants que van presentar el mes de
novembre de 2020.
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- En quin estat es troba l’execució d’aquesta moció? La qual era una millora de les places d’
aparcament properes als passos de zebra i si això va condicionat al pla de mobilitat sostenible
o ja s’està duent a terme.
 
Com ja vam explicar quan vam presentar la moció dins el pla de mobilitat sostenible que s’està
duent a terme, hi ha un apartat en el que realitzarà un pla de millora de la visibilitat dels passos
de vianants. Un cop finalitzat el pla, s’iniciaran les accions tècniques corresponents segons el
que es proposi.
 
18.5/ Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM en l’anterior sessió
plenària del dia 15/07/2021:
 
1.- El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades en relació al bar del Casal riudomenc:
 
- Quin és actualment la situació d’aquest bar propietat de l’Ajuntament? Quan preveu l’
Ajuntament obrir un període de licitació d’aquest bar? L’Ajuntament s’ha reunit amb persones o
empreses en gestionar-lo quan es posi en marxa la licitació? Amb quantes? Vist que la gestió d’
aquest bar no ha donat bons resultats en els darrers anys, ja que ha passat per diverses mans,
l’Ajuntament s’ha plantejat un canvi de model?
 
Com comentàvem abans, la licitació del bar del Casal està en tràmit de preparació del plec de
condicions per tal de sortir a contractació. S’ha canviat la forma jurídica en que això serà. Sí
que és cert que hi ha algunes persones, que és difícil de quantificar perquè no totes han seguit
el mateix canal ni han tingut la mateixa formalitat, però hi ha persones que s’han interessat en
aquesta licitació i estan pendents de que l’Ajuntament ho tregui a concurs. I pel que fa al model
de gestió, a hores d’ara no contemplem un altre model ja que les condicions creiem que són
prou coherents perquè això funcioni.
 
2.- La Sra. Núria Mas, regidora de Joventut i Lleure, respon a les preguntes formulades sobre l’
escola de Lleure:
 
- A què es deu que el preu de l’escola de Lleure de Riudoms és sensiblement més elevat al d’
altres que fan la comarca?.
 
Els preus públics de l’escola de Lleure de Riudoms, que està composta per l’acollida matinal, el
temps de programació diària d’activitats lúdico-esportives i el servei de menjador, es van
establir en base a un estudi econòmic de despeses. Cada poble té un format d’escola de Lleure
amb horaris i programacions d’activitat diferents. I és aquesta diferència de format el que pot
generar variacions entre el preu dels diferents pobles. Fent una comparativa a preu/hora final
de Riudoms està en el mateix rang que els pobles veïns. En tot cas, el preu de l’escola de
Lleure de Riudoms, com tots els preus públics s’estableix sempre d’un acurat estudi econòmic i
com hem dit abans el preu és similar al dels pobles del voltant.
 
3.- El Sr. Alcalde respon a les últimes preguntes pendents de contestar pel que fa la última
sessió plenària que eren d’Esquerra Republicana sobre habitatge social.
 
Les preguntes han estat contestades en l’informe de presidència, en tot cas en fem referència
ara. Hi ha nou entitats, nou habitatges en mans d’entitats bancàries. D’aquests nou habitatges
tres són pisos, cinc són cases i un és un adossat. Els pisos i l’adossat són habitables, en tot
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretària

Alexandra Rodríguez Jiménez

cas ja hem explicat la dificultat dels tres pisos per contactar amb les entitats bancàries que en
surten com a propietàries. Les cinc cases necessiten una reforma important per tal de ser
habitables. Tenim onze habitatges en mans d’un gran tenidor, que tots aquests onze habitatges
són pertanyents a un mateix bloc.
 
Per acabar  el Sr. Alcalde manifesta el següent: "Fetes aquestes respostes, no hi ha més
preguntes que quedin pendents de contestar de la última sessió plenària". 

Per finalitzar la sessió el Sr. Alcalde manifesta el següent: "No hi ha més punts en l’ordre del
dia d’aquesta sessió plenària, i per tant donem per finalitzada la sessió d’avui, agraint com
sempre la presència de tots els regidors i regidores d’aquest plenari, així com també de la
secretària de l’Ajuntament de Riudoms. Moltes gràcies a tots i molt bon vespre".
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió a l’hora i el lloc indicats
al començament, de la qual s’estén aquesta acta, que signa l'Alcalde amb mi, la secretària, que
certifico.
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